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Remonty na Borówkowej i Słubickiej
Trwa budowa sieci ciepłowniczej na ulicach Borówkowej i Słubickiej w Polkowicach, 
prace remontowe potrwają do końca stycznia. Kierowcy muszą liczyć się z utrud-
nieniami.

Wykonywane są odcinki sieci w chod-
niku i częściowym zajęciu jezdni – do 
przejazdu pozostaną minimum trzy 
metry.

Zakres prac jest niezbędny do wyko-
nania inwestycji dotyczącej dopro-
wadzenia ciepła systemowego na 
teren nowych Polkowic – mówi Jerzy 

Pólkowski, kierownik działu energety-
ki i pomiarów w PGM.
W celu zminimalizowania utrudnień 
prace zostały podzielone na etapy:

ETAP 1 i 2 – 05.12.2022r. – 
10.01.2023 r.
ETAP 3 – 11.01.2023 r. – 
 20.01.2023 r.

– Kierowcy są proszeni o dostosowa-
nie się do oznakowania tymczasowego 
i jeszcze większą ostrożność. Z naszej 
strony przepraszamy za utrudnienia i 
prosimy o cierpliwość – dodaje Jerzy 
Pólkowski.

Martyna Szylko

Wybory 
uzupełniające 
Sołtysa i Rady 
Sołeckiej 
wsi Sobin 
B u r m i s t r z  P o l k o w i c 
Łukasz Puźniecki zapra-
sza do udziału w zebra-
niu wiejskim w celu prze-
prowadzenia wyborów 
uzupełniających Sołtysa i 
Rady Sołeckiej wsi Sobin.

Zebranie wiejskie odbędzie się 12 
grudnia o godzinie 17.00 w świetlicy 
wiejskiej w Sobinie, ul Polkowicka 
69A.

MS

Nagrodzone 
sołectwa 
Konkurs „Na najlepszą inicjatywę społeczną słu-
żącą podniesieniu estetyki wsi powiatu polkowic-
kiego” organizowany jest od wielu lat. W tym ro-
ku rozstrzygnięta została XXII edycja.

Do udziału w konkursie z tere-
nu gminy Polkowice zgłosiły się 
sołectwa Kaźmierzów i Żuków. 
Mieszkańcy Kaźmierzowa w czy-
nie społecznym pomalowali wnę-
trze świetlicy, natomiast miesz-
kańcy Żukowa odnowili elementy 
małej architektury znajdującej się 
na terenie sołectwa.
– Celem przedsięwzięcia jest 
przede wszystkim dbałość o naj-
bliższe otoczenie, a także podnie-
sienie atrakcyjności i estetyki wsi 
na terenie powiatu – mówi Jan 
Wojtowicz, wicestarosta polko-
wicki. – Konkurs co roku cieszy 
się dużym powodzeniem, nawet w 
okresie pandemii był on realizowa-
ny, jako jeden z najstarszych tego 
typu konkursów w regionie i kraju. 
Ponadto, korzyścią jest integracja 
mieszkańców poszczególnych 
sołectw podczas realizacji zadań. 
Już sam udział jest nagradzany, a 
miejsca na podium i gratyfikacja 
pieniężna dają społecznościom 
motor napędowy do kolejnych 
działań – dodaje.
– Pomysł na zadanie i wzięcie 
udziału w konkursie zrodził się w 
momencie, gdy myśleliśmy o  prze-
znaczeniu funduszu sołeckiego – 
mówi Katarzyna Kazimierczak, 
sołtyska Kaźmierzowa. – 
Chcieliśmy odświeżyć i zrobić 
drobne naprawy w naszej świe-
tlicy wiejskiej. Kwoty, które usły-
szeliśmy od firm były bardzo duże 
i dlatego nie zastanawialiśmy się 
długo nad decyzją o zrobieniu tego
samemu, a kwotę na to zadanie w 
funduszu sołeckim przeznaczyć 
na inne ważne zadanie w naszej 
wsi. Nasza świetlica wiejska była 
i jest ładna, coraz nowocześniej-
sza, wymagała tylko odświeżenia, 
bo na co dzień w niej odbywają 
się zajęcia, warsztaty i spotka-

nia sołeckie. Startując w tym czy 
innym konkursie kierujemy się 
tym, żeby zintegrować naszych 
mieszkańców poprzez wspólne 
działania. Bo przecież te konkur-
sy są dedykowane nie dla sołtysa i 
rady sołeckiej tylko dla mieszkań-
ców. Oczywiście chcielibyśmy, aby 
było osób chętnych więcej, ale tak 
naprawdę jesteśmy zadowoleni, że 
mamy wokół siebie mieszkańców, 
którzy zawsze są chętni do pomo-
cy. Podsuwają pomysły, a potem 
je z nami realizują. Za pieniądze 
z wygranej zostały zakupione dwa 
zestawy biesiadne, które przyda-
dzą się podczas imprez w plene-
rze oraz podczas wyjazdów np. na 
dożynki, w których co roku nasze 
Sołectwo bierze udział – mówi soł-
tyska Kaźmierzowa. Mieszkańcy 
Żukowa wyremontowali krzyże we 
wsi. Jeden z nich został rozebrany, 
postawiono nowy, uporządkowa-
no teren wokół niego i zagospo-
darowano otoczenie. Przy drugim 
krzyżu wymieniono ogrodzenie. 
– Pomysłodawcą wzięcia udziału 
w konkursie jest mieszkaniec na-
szej wsi Łukasz Błauciak – mówi 
Jadwiga Kowal, sołtyska Żukowa. 
– On też był i jest liderem takich 
inicjatyw. Ma dużo pomysłów i po-
trafi zmobilizować innych miesz-
kańców do pomocy. Natomiast 
pomysłodawcą wykorzystania tej 
nagrody była Katarzyna Cirko-
Probola. Nagrodę przeznaczyliśmy 
na zakup  kubeczków z bardzo faj-
nym, jak sądzimy, nadrukiem. 
Będą one stanowiły prezenty dla 
mieszkańców wsi – dodaje.
Konkurs organizowany przez po-
wiat polkowicki  cieszy się dużym 
powodzeniem. Oba nagrodzone 
sołectwa zamierzają nadal brać w 
nim udział.

Dariusz Szymacha
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Nowe propozycje czekają na polkowiczan zainteresowanych budową kolei aglomeracyjnej w naszej gminie. Wykonawca wziął pod uwa-
gę głos mieszkańców i proponuje dodatkowe warianty przebiegu tras kolejowych. Będzie można się z nimi zapoznać podczas drugiej tury 
konsultacji, które są zaplanowane na 12 grudnia. 

Na pierwszych konsulta-
cjach mieszkańcom gminy 
Polkowice zaprezentowano 
główne założenia projektu. 
Słuchacze mieli możliwość 
przedstawienia swoich po-
trzeb w zakresie kolejowej 
przyszłości przedstawicielom 
Dolnośląskiej Służby Dróg i 
Kolei, wykonawcom projektu 
oraz polkowickim samorzą-
dowcom. Po konsultacjach 
wykonawca projektu prze-
prowadził badania ankietowe, 
aby szerzej poznać oczekiwania 
mieszkańców wszystkich zain-
teresowanych gmin.
- W związku z tym, że ankieta 
wykonawcy była bardzo ogól-
na, postanowiliśmy sami spy-
tać mieszkańców o konkretne 
warianty. Na łamach Gazety 
Polkowickiej i w gminnych 
mediach społecznościowych 
pytaliśmy o przedstawione na 
pierwszym etapie propozy-
cje oraz dodatkowe potrzeby 
związane z istnieniem kolei w 
naszym mieście – mówi Łukasz 
Puźniecki, burmistrz Polkowic. 

Przypominamy, że projekt 
kolei aglomeracyjnej opiera 
się na dwutorowej, w pełni 
zelektryfikowanej trasie, którą 
pociągi pasażerskie mogłyby 
jeździć z prędkością około 120 

km/h. Dla pasażerów oznacza 
to większą, w porównaniu z 
połączeniami jednotorowy-
mi, płynność poruszania się 
składów osobowych i towaro-
wych w obu kierunkach. A dla 
Polkowic przywrócenie kolei 
jest wielką szansą na jeszcze 
bardziej dynamiczny rozwój.
– Kolej jest dziś siłą napędową 
każdej społeczności samorzą-
dowej, a wykluczenie kolejowe 
skazuje w przyszłości jeśli nie 
na zastój, to na większe trud-
ności w rozwoju. Dlatego z taką 
determinacją i systematyczno-
ścią dokładamy w tej kadencji 
wszelkich starań, aby tę kolejo-
wą wizję Polkowic ubierać w re-
alne kształty – mówi burmistrz 
Łukasz Puźniecki.
Trzeci etap konsultacji zaplano-
wany jest na lipiec 2023. Jego 
celem będzie przedstawienie 
założeń jednego, konkretnego 
wariantu przebiegu trasy kole-
jowej przez Polkowice, wybra-
nego podczas wcześniejszych 
konsultacji.
Drugi etap konsultacji odbę-
dzie się 12 grudnia o godzinie 
17 w sali 407 budynku Uczelni 
Jana Wyżykowskiego.

Karol Pikor

Planują szlaki rowerowe 
wspólnie z mieszkańcami
Około 70 – tyle kilometrów będą mieć szlaki turystyczno-rowerowe na terenie gminy Polkowice. Koncepcja jest 
gotowa i w tej sprawie w ratuszu odbyły się konsultacje z mieszkańcami. 

W Polkowicach entuzja-
stów jednośladów nie bra-
kuje. Rowerzyści chcą mieć 
wpływ na to, w jaki sposób 
są planowane drogi rowe-
rowe. 
- Dla nas, z miasta, to będą 
trasy rekreacyjne, ale dla lu-
dzi, którzy mieszkają w so-
łectwach będą to normalne 
drogi komunikacyjne, które 
będą konkurencją dla samo-
chodów. Jestem ciekawy, jak 
to zostało zaprojektowane. 
Ocenimy, czy propozycja 
projektanta nam pasuje, czy 
nam się podoba czy spełnia 
nasze oczekiwania – mówi 
Stanisław Michajluk, po-
lkowiczanin, entuzjasta jed-
nośladów. 
Mieszkańcy mogli poznać 
szczegóły koncepcji budo-
wy szlaków turystyczno-ro-
werowych na terenie gminy 

Polkowice podczas konsul-
tacji społecznych, które zor-
ganizował urząd gminy. 
- Założenie było takie, 
aby utworzyć szlaki tury-

styczno-rowerowe łączące 
miejscowości naszej gmi-
ny Polkowice. Nie będą 
one utwardzone ani masą 
asfaltową, ani kostką. 

Wykorzystujemy istniejące 
już szlaki, wiodące przez 
lasy i łąki - mówi Sławomir 
Łażewski, projektant. 
– Łącznie przewidujemy 

około 70 kilometrów szla-
ków, podzielonych na różne 
odcinki. 

- Pod konsultacje poddajemy 
zarówno trasy, jak i infra-
strukturę towarzyszącą, a 
więc co ma się tam znaleźć, 
jakie elementy uwzględnić, 
żeby spełniało to oczekiwa-
nia użytkowników - mówi 
Tomasz Duszyński, kierow-
nik referatu inwestycji urzę-
du gminy. – Prace nad samą 
koncepcją trwają równolegle 
z rozmowami z właściciela-
mi gruntów, przez które te 
ścieżki przebiegają. To będą 
pierwsze etapy realizacji. - 
dodaje.

Edyta Drzymała/ 
Urszula Romaniuk 
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Nie „wykoleją” Polanki

Zaproponowaliśmy naj-
lepsze możliwości prze-
jazdu przez teren naszej 
gminy. Jesteśmy oczy-
wiście otwarci na suge-
stie ze strony mieszkań-
ców. Państwo przemiesz-
czają się na rowerach  
i doskonale rozpozna-
ją swoje potrzeby w tym 
zakresie. My wsłuchuje-
my się w ten głos i po to 
właśnie zorganizowano 
to spotkanie. Wszystkie 
propozycje mieszkańców 
będziemy uwzględniać 
w dalszych pracach nad 
projektem szlaków tury-
styczno-rowerowych. 

Wykonawca wziął 
pod uwagę wyniki an-
kiet i 12 grudnia w sie-
dzibie Uczelni Jana 
W y ż y k o w s k i e g o 
przedstawi w sposób 
syntetyczny dodatko-
we rozwiązania prze-
biegu kolei przez naszą 
gminę. Ważną informa-
cją jest to, że uwzględ-
niono uwagi mieszkań-
ców i wariant, który od-
cinał Polankę od miasta 
został odrzucony .

Sebastian Sypko
WICEBURMISTRZ

DS. GOSPODARCZYCH

Łukasz Puźniecki
BURMISTRZ POLKOWIC
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Pół wieku razem
Burmistrz Łukasz Puźniecki, w imieniu Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej, wręczył polkowiczanom Medale za Długoletnie Pożycie 
Małżeńskie. Uhonorowani jubilaci nie kryli wzruszenia odbierając odznaczenia, nie krył go także włodarz miasta.

Medale za Długoletnie Pożycie 
Małżeńskie stanowią wyróżnienie 
dla osób, które przeżyły co najmniej 
50 lat w jednym związku małżeń-
skim. Medale nadaje Prezydent 
Rzeczypospolitej Polskiej. Warunkiem 
rozpoczęcia procedury nadania odzna-
czeń jest zgłoszenie przez jubilatów 
woli ich otrzymania - do właściwego 
ze względu na miejsce zameldowania 
urzędu stanu cywilnego (bez względu 

na miejsce zawarcia małżeństwa).
– W roli burmistrza, to jedno z tych 
wydarzeń, które wspomina się najle-
piej wręczając w imieniu Prezydenta 
Rzeczpospolitej odznaczenia za 
długoletnie pożycie małżeńskie – 
mówi Łukasz Puźniecki, burmistrz 
Polkowic. – To wyjątkowa uroczystość 
i gratuluję wszystkim małżonkom 
wytrwałości, uczciwości małżeńskiej 
i tego wszystkiego dobrego, co wyda-

rzyło się w ich życiu. Gratuluję tego, 
że wytrwali będąc wiernymi słowu 
przysięgi małżeńskiej. Gratuluję też 
tego, że związali swoje życie z gminą 
Polkowice i dziękuję im za to – pod-
kreśla.

Nagrodzonym towarzyszyły rodziny, 
dzieci i wnuki. Robiono pamiątkowe 
zdjęcia – atmosfera była podniosła i 
wzruszająca, ale zarazem radosna.

Zapytaliśmy jubilatów, jaka jest recep-
ta na długoletnie małżeństwo.

Helena i Marian Łabędzcy

– Receptą na długie pożycie jest na 
pewno wzajemne zrozumienie. Raz 
jest lepiej, raz jest gorzej, ale jak się ro-
zumie, to można wytrwać przez te lata. 
Były wzloty i upadki. Jak sobie radzić? 
Rozmawiać, rozmawiać i rozmawiać. 

I wszystko leci dalej.

Danuta i Jan Gliszczyńscy

– Po prostu należy żyć i nie przejmo-
wać się za dużo, no i oszczędzać się 
trochę. Przyjechaliśmy tutaj pięćdzie-
siąt lat temu, za chlebem, z dwoma 
torbami. Trzeba mieć dla siebie dużo 
szacunku, wtedy wszystko się układa.

Kazimiera i Henryk Galińscy

– Zająć się pracą i nie myśleć o głupo-
tach. Ważna jest miłość i zgoda. A naj-
ważniejsze jest zrozumienie drugiego 
człowieka.

Krystyna i Władysław Bobelowie

– Wzajemne zrozumienie, zgoda, 
miłość i wytrzymałość. Bardzo jest 
potrzebne, by jedno drugiego wspie-
rało, zwłaszcza w chorobach – bo 
różnie bywa. No i jeszcze jedna rzecz: 
cierpliwość.

Dariusz Szymacha 

Mamy prawo być bezpieczne
Jak się bronić w autobusie, barze czy wracając do domu w szpilkach? Specjalny kurs samoobrony uzbroi polkowiczanki w taką wiedzę. 
Wystartował pilotażowy program burmistrza Polkowic Łukasza Puźnieckiego „Bezpieczna polkowiczanka”. 

Nie bez powodu program zainauguro-
wano 25 listopada. Na tę datę przypa-
da Międzynarodowy Dzień Eliminacji 
Przemocy Wobec Kobiet. Nie było 
więc lepszej okazji, by rozpocząć tak 
ważny projekt, którego głównym 
celem jest zwiększenie świadomo-
ści mieszkanek gminy Polkowice, a 
poprzez to poprawa bezpieczeństwa 
polkowiczanek.
Najwięcej, bo osiem spotkań zaj-
mie nauka samoobrony z Adamem 
Grzeziółkowskim, instruktorem Krav 
Maga-Be Safe. Oprócz zajęć w sali fit-
ness w Szkole Podstawowej nr 4 przy 
ulicy Hubala, będą również zajęcia w 
terenie i miejscach, gdzie rzeczywiście 
kobiety mogą zostać zaatakowane: w 
autobusie komunikacji miejskiej (dzię-
ki uprzejmości Zakładu Komunikacji 
Miejskiej), w barze (dzięki uprzej-
mości City Pub) oraz w przejściach 
tunelowych w blokach przy ulicach 3 
Maja, Sztygarskiej oraz Lipowej, gdzie 

odbędzie się trening w szpilkach.
– Podczas zajęć w sali gimnastycznej 
będziemy między innymi uczyć, jak 
skutecznie atakować, jak radzić sobie 
z damskim bokserem. Następnie po-
każemy, jak sobie radzić z sytuacją, w 
której sprawca nas dusi – mówi Adam 
Grzeziółkowski, instruktor z Krav 
Maga-Be Safe. – Po pierwszych trzech 
zajęciach w sali, rozpoczniemy serię 
w miejscach naturalnych. Będziemy 
się uczyć, jak wykorzystywać dostępne 
nam przedmioty, jak torebka, kurtka 
czy to, co mamy w torebce. Poza tym, 
będziemy uczyć kobiety, jak sobie po-
radzić w sytuacji napaści – dodaje. 
Za uczestniczkami są pierwsze zajęcia 
z samoobrony. 
„Było super. Jeśli któraś z Pań się za-
stanawia, czy do nas dołączyć to nie ma 
nad czym. Każda kobieta powinna być 
świadoma tego, że w razie zagrożenia 
jest w stanie się obronić, ale do tego jest 
potrzebna wiedza oraz praktyka, któ-

rą mamy okazję zdobyć. Oprócz tego, 
gwarantowana duża dawka humoru, 
pozytywnej energii oraz nowe znajo-
mości” – skomentowała na Facebooku 
Karolina Galas, jedna z uczestniczek. 
„Potwierdzam. Już po pierwszych 
zajęciach ma się ogromną wiedzę.” 
– dodała Agnieszka Kabanienko, 
kolejna uczestniczka i członkini 
Stowarzyszenia ONE. 
W ramach pilotażu programu 
„Bezpieczna polkowiczanka” za-
planowano też serię warsztatów, 
spotkań i rozmów z przedstawicie-
lami różnych instytucji i organizacji. 
Wszystkie odbędą się w sali wykła-
dowej Uczelni Jana Wyżykowskiego 
w Polkowicach, dzięki uprzejmości 
rektora dr. Tadeusza Kierzyka. 
–Ważne jest, aby podkreślić, że spor-
ty walki nie są tylko dla mężczyzn. 
Zachęcamy, aby kobiety uczestni-
czyły w treningach. Sporty walki dają 
pewność siebie i poczucie bezpieczeń-

stwa. Na nasze zajęcia uczęszcza od 
kilkunastu do nawet kilkudziesięciu 
kobiet. One zdobyły tę pewność. O 
tym będziemy rozmawiać – mówi 
Katarzyna Muszyńska, trenerka Armii 
Polkowice. 
Ciekawie zapowiadają się też różnego 
rodzaju pogadanki i spotkania z przed-
stawicielkami służb mundurowych. 
Jeden z wykładów poprowadzą pani 
komendant oraz dzielnicowa z polko-
wickiej policji. Prelegentką spotkania, 
które jest zaplanowane na 21 grudnia, 
będzie też Agnieszka Dąbrowska, 
funkcjonariuszka polkowickiej straży 
miejskiej.
– Postaram się przekazać uczestnicz-
kom zasady bezpieczeństwa w drodze 
do domu. Jak mają się zachowywać, 
kiedy wracają z pracy, aby uniknąć 
napadu na ulicy. Aby unikać osób pod 
wpływem alkoholu, wybierać miejsca 
bardziej oświetlone i mocno uczęsz-
czane przez ludzi. Żeby obserwowały 
ludzi, którzy się wokół nich znajdują. 
Aby, poruszając się nocą, poinfor-
mować najbliższych o tym, gdzie 
jesteśmy. Takie podstawowe zasady 
chciałabym uczestniczkom przeka-
zać – wylicza Agnieszka Dąbrowska, 
strażniczka SM Polkowice.
Uczestniczki spotkają się też między 
innymi z członkiniami Stowarzyszenia 
ONE.
– Każda z nas ma prawo czuć się bez-
piecznie. W drodze do pracy, w szkole, 
gdziekolwiek przebywa. To jest nasze 
podstawowe prawo. Na różnych 
warsztatach czy eventach, które orga-
nizujemy i na których spotykamy się 

z innymi kobietami, padają pomysły 
na takie zajęcia. Rozmawiamy o tym, 
że coś przydałoby się w tym kierunku 
zrobić – mówi Agnieszka Kraczka, 
członkini Stowarzyszenia ONE.
– Od dawna rozmawiałyśmy w na-
szym gronie, że należy coś zrobić w 
zakresie przeciwdziałania przemocy 
wobec kobiet. Nie miałyśmy jednak 
do końca wypracowanego pomy-
słu, ani środków, by to zrealizować. 
Dziękujemy, że pan burmistrz podjął 
temat i udało się stworzyć program – 
mówi Agnieszka Kabanienko, człon-
kini Stowarzyszenia ONE.
– Bardzo się cieszę, że ten projekt wy-
szedł od samych kobiet. To oznacza, 
że jest autentyczny i rzeczywiście po-
trzebny. Będziemy oczywiście wspie-
rać takie inicjatywy, bo one są bardzo 
ważne, aby w lokalnej społeczności 
działo się jeszcze lepiej, aby kobiety 
mogły artykułować swoje prawo i mo-
gły czuć się bezpieczne – mówi Łukasz 
Puźniecki.
Za organizację przedsięwzięcia odpo-
wiada Wydział Promocji, Turystyki i 
Komunikacji Społecznej Urzędu 
Gminy Polkowice. Na program składa 
się dwanaście spotkań. 
Program jest finansowany z budżetu 
gminy Polkowice. Udział w nim jest 
bezpłatny. Jest to pilotaż, jeśli będzie 
cieszył się zainteresowaniem wśród 
mieszkanek naszej gminy, wówczas 
burmistrz rozważy rozszerzenie kam-
panii w przyszłym roku.

Edyta Drzymała
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Choinka, Mikołaj i życzenia
Ozdabia polkowicki Rynek. Jest celem spacerów i doskonałym tłem do pamiątkowych zdjęć. Ale przede wszystkim jest symbolem nadcho-
dzących świąt. Polkowicka choinka po raz kolejny zachwyciła dużych i małych.

Tradycyjnie w Mikołajki Rynek nasze-
go miasta wypełnił się tłumem miesz-
kańców, niecierpliwie wyczekujących 
rozświetlenia choinki oraz... wizyty 
Świętego Mikołaja. Nie zawiedli się 
ani jedni, ani drudzy. Kiedy na świą-
tecznym drzewku rozbłysły tysiące 
kolorowych lampek, efekt docenili 
wszyscy.
– Bardzo ładna jest. Śliczna. 
Najładniejsza, jaką do tej pory wi-
działam. Lepsza niż we Wrocławiu 
– zapewnia jedna z uczestniczek. 
– Choinka bardzo mi się podoba. 
Trochę jest zimno, ale atmosfera go-
rąca – śmieje się inna. Natychmiast w 
ruch poszły aparaty i kamery w smart-
fonach. Sesje zdjęciowe, pamiątkowe 
ujęcia i dobieranie się w rodzinne lub 
towarzyskie grona. – Zabawa jest 
super. W tamtym roku nie widzia-
łam tego, nie byłam na rozświetleniu  
choinki, a w tym roku przyszłam i 
jestem zachwycona – zdradza jedna 
z pań, robiących sobie pamiątkowe 
zdjęcie z rodziną.
– To już stało się tradycją, że szóstego 
grudnia wspólnie uczestniczymy w 
rozświetleniu naszej polkowickiej cho-
inki. Ona jest wspaniałą ozdobą tego 
przedświątecznego i świątecznego 
okresu, który co prawda w tym roku 
nie wygląda na ulicach tak bogato, jak 
w latach ubiegłych, ale ta atmosfera, 
która zbliża nas do świąt będzie z pew-
nością tak samo gorąca i świetlista, 
jak w latach ubiegłych. Niech będzie 
także przepełniona miłością, radością 
oraz tym wszystkim, co związane jest 
z Bożym Narodzeniem – życzy bur-
mistrz Polkowic.
Nie byłoby Mikołajek bez Świętego 
Mikołaja. Ten przybył na polkowicki 
Rynek w asyście uroczych Mikołajek. 
Dzwonił dzwonkiem, nawoływał do 
siebie swoim tubalnym głosem, miał 
drobne prezenty i najlepsze życzenia 
dla wszystkich. Życzenia płynęły tak-
że z ust i serc obecnych przy choince 
polkowiczan.

– Z okazji Mikołajek, ale także z 
okazji zbliżających się świąt Bożego 
Narodzenia, życzyłabym nam wszyst-
kim wiele uśmiechu i radości, tego, 
czego jest nam wszystkim na co dzień 
bardzo potrzeba. Żeby dzieci były 
szczęśliwe, żeby wyrastały w szczęśli-

wych rodzinach, żeby ten dzień zawsze 
miło wspominały – życzyła Barbara 
Broda, polkowiczanka.

– Życzę nam wszystkim radości. Tej 
dziecięcej radości, która polega na 
byciu razem, z rodziną, z bliskimi, i 

na docenianiu tego, co się ma, by ona 
zawsze nam towarzyszyła – mówi 
Ewa Kowalik, zastępca burmistrza 
Polkowic do spraw społecznych.
– Dużo zdrowia i dużo szczęścia na 
następny rok. To jest najważniejsze. 
Nie pieniądze, ale zdrowie. I żebyśmy 

wszyscy byli razem. Prezenty są waż-
ne, ale chyba tylko dla dzieci. A dla nas 
to, żeby dzieci były szczęśliwe – dodaje 
z uśmiechem Amelia Zalewska, polko-
wiczanka.

Roman Tomczak
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Bowlingowe emocje
W polkowickim Aquaparku odbył się Mikołajkowy Turniej w Bowlingu o Puchar Burmistrza Polkowic Łukasza Puźnieckiego. Zwycięzcami 
zostali Cecylia Orzechowska i Adam Wójcik, którzy nie dali szans swoim rywalom.

Zainteresowanie turniejem przerosło 
najśmielsze oczekiwania. Zgłosiło się 
blisko 50 osób. Rywalizacja toczy-
ła się w dwóch kategoriach: kobiet i 
mężczyzn. Przed przystąpieniem do 
rywalizacji odbyło się losowanie po-
zycji startowych.
- Frekwencja dopisała, przeszła 
najśmielsze oczekiwania. Komplet 
osób szybko zapełnił listy startowe, 
nawet pojawiła się lista rezerwowa - 
mówi Paweł Lóssa prezes Aquapark 
Polkowice Regionalne Centrum 
Rekreacyjno-Rehabilitacyjne S.A

Przed rozpoczęciem rywalizacji tur-
niejowej wszystkich uczestników 
przywitał burmistrz Polkowic Łukasz 
Puźniecki, życząc sportowej rywali-
zacji w duchu fair play. Burmistrz był 
zaskoczony frekwencja turniejową.
- Bardzo się cieszę z wysokiej fekwen-
cji podczas zawodów. To znaczy, że 
chcemy ten czas spędzić wspólnie, 
integrować się i odnosić zwycięstwa 
- mówi  Łukasz Puźniecki  burmistrz 
Polkowic.
Wspomniana miła atmosfera towa-
rzyszyła zawodnikom podczas całego 

turnieju. Wraz z rywalizacją, uczest-
nicy doskonale się bawili, uśmiechów 
na twarzach nie brakowało. Po kilku-
godzinnych zmaganiach sportowych 
przyszedł czas na wyłonienie zwy-
cięzców. Na początek upominki wraz 
z dyplomami i medalami wręczono 
wszystkim uczestnikom turnieju. 
Później poznaliśmy najlepszych z naj-
lepszych. W kategorii kobiet trzecie 
miejsce zajęły Helena Kadłubicka, 
druga była Marzena Mazur, a zwy-
ciężczynią turnieju została Cecylia 
Orzechowska, która wygrała zaledwie 

jednym punktem.
- Grając wśród rówieśników czuję się 
pewniejsza, a dzisiaj startowali młod-
si ode mnie i tego się obawiałam. Od 
samego początku postanowiłam, że 
trzeba walczyć. Dzisiaj walczyłam o 
puchar burmistrza Polkowic, udało 
się i to jest mój sukces - mówi Cecylia 
Orzechowska. 
Wśród mężczyzn na najniższym stop-
niu podium znalazł się Piotr Brychcy, 
na drugim miejscu uplasował się 
Grzegorz Mazur, natomiast turniej 
wygrał Adam Wójcik.

- Kiedyś trenowałem bowling, teraz to 
zanikło, ale po prostu poszło. Byli lep-
si zawodnicy ode mnie i jestem zdzi-
wiony, że wygrałem ten turniej- mówi 
Adam Wójcik. 

Zwycięzcami tak naprawdę zostali 
wszyscy uczestnicy turnieju, którzy nie 
mogą już doczekać się kolejnych zawo-
dów. Pamiątką tegorocznego turnieju 
Mikołajkowego były wspólne zdjęcia, 
bo nie zawsze stoi się na podium.

Ryszard Flisiewicz
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D O D AT E K  S P E C J A L N Y
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Tradycje górnicze poznali najmłodsi polkowiczanie. Przedszkolaki przymierzały górnicze mundury, ale przede 
wszystkim miły okazję dowiedzieć się jak ciężka i odpowiedzialna jest praca pod ziemią.

PM 2
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PM 3 PM 5
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Barbara Roku 2022 Gminy Polkowice wybrana
Pani Barbara Smereczniak zwyciężyła w zabawie barbórkowej zorganizowanej przez gminę Polkowice i Gazetę 
Polkowicką. Zdjęcie pani Barbary zebrało najwięcej polubień i tym samym ogłaszamy panią Barbarę Smereczniak 
BARBARĄ ROKU GMINY POLKOWICE 2022. 
Zwyciężczyni zdobyła 192 reak-
cje pod swoim zdjęciem w poście 
konkursowym. 
- Nasza zabawa cieszyła się bar-
dzo dużym zainteresowaniem 
wśród użytkowników Facebooka. 
Post konkursowy zdobył blisko 
13,5-tysięczny zasięg. Został 
udostępniony 45 razy, skomen-
towano go blisko 90 razy. Zdjęcia 
konkursowe zdobywały bardzo 
wiele reakcji. Zdjęć konkurso-
wych było dziewięć. Najlepsze 
zdobyło 192 lajki, a dwie następ-
ne fotografie 136 i 75. Dlatego 
postanowiliśmy nagrodzić rów-
nież drugie i trzecie miejsce – 
mówi Edyta Drzymała, redaktor 
naczelna Gazety Polkowickiej i 
organizatorka konkursu. 
Tytuły WiceBarbary Roku 2022 
Gminy Polkowice przypadły: 
pani Barbarze Płazie (136 re-
akcji) oraz Barbarze Sperce 

(75 reakcji). Oprócz publikacji 
zwycięskich zdjęć, panie  otrzy-
mały pamiątkowe gadżety, po 
odbiór których mogą się zgłosić 
do wydziału promocji, turystyki 
i komunikacji społecznej urzędu 
gminy.  
Gratulujemy wszystkim Basiom i 
dziękujemy za udział w zabawie.
- Również post z ogłoszeniem 
wyników cieszył się bardzo du-
żym zainteresowaniem. Osiągnął 
ponad 15-tysięczny zasięg, 50 ko-
mentarzy i 150 reakcji. Myślimy 
więc o tym, aby powtórzyć zaba-
wę dla internautów za rok – do-
daje Edyta Drzymała. 

Martyna Szylko 

Barbórkowy pomost
W hali sportowej przy Szkole Podstawowej nr 4 w Polkowicach odbył się Turniej Barbórkowy i Turniej o Puchar Burmistrza Polkowic. Jak 
zawsze zawodnicy KPC „Górnik” Polkowice nie zawiedli.

Dla większości zawodników sezon 
2022 się zakończył, ale nie zabrakło 
przyzwoitych wyników na polkowic-
kim pomoście. A oto najlepsze „trójki” 
w poszczególnych kategoriach zawo-
dów.
W kategorii OPEN kobiet w Turnieju 
o Puchar Burmistrza Polkowic wy-
grała Oleksandra Lykhobytska (KPC 
Górnik Polkowice) – 90 kg w podrzu-
cie (129,4 pkt). Za nią uplasowała się 
Wiktoria Gierczuk z KS AZS AWF 
Biała Podlaska – 88 kg (113,5 pkt.). 
Trzecie miejsce zajęła Martyna Mojsa 
z Górnika Polkowice – 75 kg (100,3 
pkt.).
W kategorii OPEN mężczyzn  w 
Turnieju o Puchar Burmistrza 
Polkowic wygrał Paweł Kulik z 
Budowlanych Opole, który uzyskał w 
podrzucie 180 kg, co dało mu 202,80 
punktów Sinclair. Drugie miejsce 
zajął Oleksandr Rabczewski z UKS 
Sztangiści Zielona Góra – 173 kg 
(191,69 pkt.). Na trzecim miejscu 
podium stanął Damian Niedźwiecki 
z KS AZS AWF Biała Podlaska – 167 
kg (186,01 pkt.).
W kategorii OPEN kobiet w Turnieju 
Barbórkowym wygrała Monika 
Dzienis (UKS Talent Wrocław) – 93 
kg (121,8 pkt.). Drugie miejsce za-
jęła Zuzanna Ślipek (GKS Zamek 
Gołańcz) – 85 kg (110,4 pkt), a na 
trzecim miejscu uplasowała się Róża 
Włodarczyk (GKS Zamek Gołańcz) – 
53 kg (94,1 pkt.).
W kategorii OPEN mężczyzn w 
Turnieju Barbórkowym najlepszy 
był Bartłomiej Barth z „Górnika” 

Polkowice – 181 kg (200,34 pkt.). 
Drugi był Patryk Sawulski z „Górnika” 
Polkowice (170 kg, 191,46 pkt.), a 
trzeci Patryk Kasielski z Budowlanych 
Opole – 165 kg (185,23 pkt.).
- Żadna inna dyscyplina sportu w 
Polkowicach nie jest tak powiązana 
z obchodami barbórkowymi jak pod-

noszenie ciężarów. To już 44. Turniej 
Barbórkowy. Niezmiernie się cięszę, 
że tylu zawodników wzięło udział w 
zawodach. Wszystkim gratuluję i ży-
czę dalszych sukcesów. Zapraszam 
za rok na kolejny Turniej Barbórkowy 
- mówi Łukasz Puźniecki, burmistrz 
Polkowic.

- Turniej Barbórkowy jest ukoro-
nowaniem tegorocznego sezo-
nu. Zdobyliśmy 14 medali, w tym 
Drużynowe Mistrzostwo Polski. 
Sukcesy naszych zawodników były 
widoczne także na arenie międzynaro-
dowej. Podczas dzisiejszych zawodów 
Kordian Głód i Tomek Żełem pobili re-

kordy życiowe. Końcówka roku to czas 
rehabilitacji i roztrenowania. Mimo 
to zobaczyliśmy kilka wartościowych 
wyników - mówi Krzysztof Michalski 
prezes KPC „Górnik” Polkowice.
W przyszłym roku odbędzie się 45. 
edycja Turnieju Barbórkowego.
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O B C H O DY  B A R B Ó R KOW E

Niech żyje nam górniczy stan
Oficjalne uroczystości przed pomnikiem „Górnikom Polskiej Miedzi” rozpoczęły polkowickie obchody tegorocznej barbórki. W ramach 
górniczego święta na polkowickim Rynku zorganizowano też liczne atrakcje dla mieszkańców, a obchody zakończył koncert zespołu Enej. 

Barbórka to czas życzeń i podzięko-
wań za górniczy trud, a także podsu-
mowań minionego roku.   
- Barbórka to koniec jednego i po-
czątek następnego roku górniczego. 
Jest to dla na bardzo radosny czas, ale 
i trudny. Trudny, bo znamy historię 
KGHM i jesteśmy tu, by uhonorować 
wszystkich tych ludzi, którzy budo-
wali tę firmę w ciągu 45 lat i tych, 
którzy odeszli na wieczną szychtę. Z 
drugiej strony myślimy pozytywnie o 
tych wszystkich rzeczach, które mają 
nastąpić. Jesteśmy radośni, bo jest to 
nasze święto – mówi Leszek Hajdacki, 
przewodniczący MZZPPM. 
Tym bardziej, podczas barbórkowych 
obchodów, ważne dla górników jest 
spotkanie przy pomniku na polko-
wickim Rynku. Samorządowcy, pra-
cownicy ZG „Rudna”, i delegacje 
związków zawodowych, służb mun-
durowych oraz mieszkańcy złożyli 
wiązanki oraz zapalili znicze pod po-

mnikiem „Górnikom Polskiej Miedzi”. 
- Cieszymy się, że tutaj jesteśmy za-
trudnieni, że spokojnie możemy wyko-
nywać nasz zawód. Jesteśmy wdzięcz-
ni. Składamy wieńce. Wspominamy 
swoich kolegów, którzy ulegli wypad-
kom w pracy. To jest ten czas, żeby o 
nich powspominać, porozmawiać. 
W ostatnim okresie mieliśmy kilka 
karczm. Teraz mamy takie kameralne 
spotkania. Świętujemy. Staramy się 
jednak nie zapominać o tym, co było, 
ale i mówić o tym, co będzie w przy-
szłości – mówi Zbigniew Woźniak, 
pracownik ZG „Rudna”. 
Każdy pracownik Polskiej Miedzi z 
dumą podchodzi do swojej pracy. 
- Przychodzi 4 grudnia, dzień św. 
Barbary, do której zwracamy się w po-
trzebie. Zakładając mundur człowiek 
czuje się dumny z tego, że jest górni-
kiem – mówi Tomasz Rachwalski, 
górnik operator, ZG „Rudna”. 
W barbórkowych obchodach nie za-

brakło rodzin górników. 
- Mąż jest górnikiem, od kilku lat na 
emeryturze. Ja też właściwie jestem 
górnikiem, bo też pracowałam w za-
kładach KGHM. Dlatego zawsze uro-
czystości obchodzimy – mówi Teresa 
Zbieroń, mieszkanka Polkowic.
- Mąż mój pracował przy naprawie 
maszyn górniczych. Od dwudziestu lat 
jest na emeryturze. Syn jest na ociosie 
i zięć też. Wszyscy w górnictwie. Taka 
rodzina górnicza. Trzy pokolenia. 
Kultywujemy tradycję. Spotykamy 
się wieczorem w Dzień Górnika. 
Składamy sobie życzenia wspólnie z 
naszymi górnikami, ale i z córką i sy-
nowymi – mówi pani Setafania.  
- Podziękowania szczególnie należą się 
pracownikom, którzy pracują w tych 
ciężkich warunkach. Podziękowania 
należą się także ich rodzinom, za 
cierpliwość, za to, że na nich czeka-
ją. Wsparcie rodzin jest naprawdę 
bardzo potrzebne. To jest szczególny 

zawód. Wykonujemy tę pracę 1200 
metrów pod ziemią. Jest to praca bar-
dzo niebezpieczna – mówi Mariusz 
Karmelita,  wiceprzewodniczący 
MZZPPM. 

Za ciężką pracę i trud wkłada-
ny codziennie w rozwój Zagłębia 
Miedziowego wdzięczna jest cała lo-
kalna społeczność. 
- Nie byłoby tak prężnie rozwijających 
się Polkowic, gdyby nie obecność 
KGHM w Zagłębiu Miedziowym 
i gdyby nie ciężka praca górnicza. 
Jesteśmy za to wdzięczni. Z okazji tego 
górniczego święta, chciałbym tej braci 
górniczej oraz emerytom i rodzinom 
górniczym złożyć najserdeczniejsze 
życzenia pomyślności zawodowej i 
osobistej, zdrowia, górniczego szczę-
ścia. Niech święta Barbara otacza 
was wszystkich swoją opieką i przede 
wszystkim górnicze „Szczęść Boże” 
– mówi Łukasz Puźniecki, burmistrz 

Polkowic. 
W intencji górników, w kościele pod 
wezwaniem świętej Barbary, odpra-
wiona została msza. Na tym jednak 
barbórkowe święto w Sercu Zagłębia 
Miedziowego nie skończyło się. Na 
polkowickim Rynku przygotowano 
dla mieszkańców masę atrakcji. Były 
m.in. warsztaty dla bajtli, spotkanie 
z geologiem Tomaszem Majdą z ZG 
„Rudna”, występ DJ Raff’a, rozstrzy-
gnięcie konkursu KLOCKOMANIA, 
quiz górniczy. A wisienką na torcie był 
występ zespołu ENEJ oraz towarzy-
szącej jemu Magii Folkloru z Grębocic. 
Fotorelację z tych wydarzeń, nade-
słaną przez organizatora Centrum 
Kultury w Polkowicach, publikujemy 
na sąsiedniej stronie. 

Edyta Drzymała
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Chorągwicka-Majstrowicz: Polski etos pracy 
górnika jest unikalny w skali świata
Okres barbórkowy w pełni. Mieszkańcy Zagłębia Miedziowego celebrują Dzień Górnika. Miedziana załoga świętuje od kilku tygodni. 
Jednak KGHM to od około 10 lat nie tylko Zagłębie Miedziowe w Polsce. Miedziany holding posiada aktywa na kilku kontynentach. Podczas 
uroczystych obchodów centralnych w Lubinie gościła delegacja z kopalni Sierra Gorda w Chile. O chilijskim górnictwie i tradycjach górni-
czych z wiceprezes ds. zasobów ludzkich w kopalni Sierra Gorda - Beatą Chorągwicką-Majstrowicz rozmawia Edyta Drzymała. 

Czy w Chile świętuje 
 się Barbórkę? 

Chilijczycy nie świętują dnia św. 
Barbary, lecz Dzień św. Wawrzyńca, 
po hiszpańsku San Lorenzo, który 
przypada na 10 sierpnia. To właśnie 
San Lorenzo jest patronem górników 
w Chile. Zresztą był on też pierwszym 
patronem górników oraz poszukiwa-
czy minerałów w Polsce, a jego kult 
jest wciąż obecny w Karkonoszach. 
Można powiedzieć, że ta postać łączy 
Polskę i Chile.

Dlaczego św. Wawrzyniec? 

Żył on w trzecim wieku naszej ery. 
Według podań papież zlecił mu ochro-
nę kościelnych skarbów w Rzymie 
i opiekę nad ubogimi. Rzymski na-
miestnik namawiał i kusił go obietni-

cami, a potem zastraszał katuszami, 
by wymusić na Wawrzyńcu oddanie 
całego majątku kościelnego w jego 
ręce. W odpowiedzi św. Wawrzyniec 
zakopał pod ziemią papieski majątek 
i przyprowadził przed oblicze cesarza 
całą biedotę Rzymu mówiąc, że to są 
„skarby Kościoła”. Za tę zuchwałość 
cesarz skazał Wawrzyńca na tortury, 
a na koniec nakazał usmażyć go żyw-
cem na żelaznych rusztach. Zmarł 
śmiercią męczeńską. Jest patronem 
Hiszpanii, a także m.in. górników, 
którzy poszukują „skarbów” w ziemi. 

A jak obchodzi się w Chile  
Dzień Górnika? 

Co ciekawe, w sierpniu w Chile jest 
zima. Zatem to jedna z analogii do 
polskiej Barbórki. W miejscowościach 
górniczych odbywają się barwne ko-

rowody z figurką San Lorenzo, od 
której odchodzą kolorowe wstęgi trzy-
mane przez uczestników ceremonii. 
Świętowaniu towarzyszą lokalne or-
kiestry oraz ludowe tańce. W tradycyj-
nym religijnym świętowaniu uczest-
niczą lokalne i regionalne władze, 
przedstawiciele kopalni i mieszkańcy 
miast. Natomiast gremia branżowe or-
ganizują w ciągu całego sierpnia, zwa-
nego Miesiącem Górnictwa, należące 
już do tradycji kolacje dla wszystkich 
związanych z chilijskim górnictwem, 
łącznie z przedstawicielami firm do-
stawczych i władz centralnych. Warto 
podkreślić, że w Chile działa wiele firm 
górniczych. Każda z nich świętuje na 
swój sposób, tj. przez złożenie życzeń 
czy uroczysty posiłek w stołówce za-
kładowej. W kopalni Sierra Gorda 
obchodom towarzyszą występy arty-
styczne, drobne upominki, a wszyst-
ko to na terenie zakładu w miasteczku 
pracowniczym na pustyni Atakama. 

Nie ma uroczystych  
akademii czy pochodu  
Lisa Majora?

W Chile nie ma tak głęboko zakorze-
nionej tradycji górniczej. Do tego za-
wodu podchodzi się oczywiście z wiel-
kim szacunkiem, jednak nie istnieje 
tam etos górniczy odwołujący się do 
tradycji rycerskich ze średniowiecza, 
jak w Polsce. W Chile górnik to zawód 
jak każdy inny. Nie ma górniczych 
mundurów czy odznaczeń. W tym 
roku delegacja ze Sierra Gorda uczest-
niczyła w centralnych obchodach bar-
bórkowych w Zagłębiu Miedziowym 
w Polsce. Chilijczycy byli zachwyceni 
polskimi obchodami Barbórki. 

Wspomniała pani, że 
uroczyste posiłki na Dzień 
Górnika odbywają się 
w stołówkach zakładowych. 
Przypomnijmy, że w Sierra 
Gordzie załogi pracują  
w innym systemie.  
Pracownicy mieszkają  
na terenie zakładu  
w czasie, gdy są w pracy. 

W tej chwili nasza kopalnia wygląda 
jak małe miasto. Są tam hotele pra-
cownicze, osiem stołówek, siłownia, 
boisko, sale rekreacyjne i szkoleniowe, 
mały „szpital”, biura administracji. 
Górnicy pracują w systemach albo 
„siedem na siedem”, albo „cztery na 
trzy”. Co oznacza, że na terenie ko-
palni spędzają kilka dni i nocy, więc 
nie tylko się tam stołują, ale i śpią. Na 
kolejne dni wracają do swoich domów 
na terenie całego Chile. Niektórzy lecą 
do domu samolotem. Czterdzieści pro-

cent naszej załogi mieszka w górni-
czym regionie Antofagasty, a pozostali 
poza nim. Na tym polega istotna róż-
nica względem Zagłębia Miedziowego 
w Polsce, gdzie prawie wszyscy miesz-
kają tam, gdzie pracują, lub bardzo bli-
sko, a rodziny i szkoły kultywują gór-
nicze tradycje. W Chile zawód górnika 
rzadko przechodzi z pokolenia na po-
kolenie w ramach rodziny. Górnictwo 
odpowiada za istotną część PKB, ale 
nie jest to aktualnie wymarzone miej-
sce pracy, właśnie ze względu na czas 
pracy, długie nieobecności w rodzin-
nym domu oraz trudne warunki pracy. 
W tej chwili nawet zaczyna brakować 
młodych osób, które chciałyby zwią-
zać swoją przyszłość z górnictwem.

Musicie walczyć 
o pracowników?

W regionie Antofagasty, a więc w re-
gionie górniczym, jest kilkanaście 
firm przemysłu miedziowego. Jest 
zatem duża konkurencja na rynku 
pracy. Dużą rolę odgrywają warunki 
klimatyczne, ale i finansowe, które 
dana firma oferuje. Są na przykład 
kopalnie zlokalizowane na bardzo 
dużych wysokościach. Sierra Gorda 
jest usytuowana w bardzo dobrym 
miejscu. Znajduje się w miarę blisko 
dużych miast, jest dobrze skomuni-
kowana z lotniskami. Nie pada u nas 
śnieg. Jesteśmy na dobrej wysokości 
około 1600 m n.p.m. Warunki pracy 
są u nas doskonałe. Są jednak firmy, 
które oferują dopłaty za trudne warun-
ki klimatyczne, które dla niektórych są 
atrakcyjne. Wszystko więc zależy, cze-
go akurat dany pracownik oczekuje. 
W związku z dużą konkurencją na ryn-
ku miedziowym, pracownicy przecho-
dzą z firmy do firmy. Zmienność załogi 

nie ułatwia wypracowania jednolitej 
kultury organizacyjnej. Choć muszę 
przyznać, że po ponad pięciu latach 
odkąd odpowiadam za zarządzanie 
zasobami ludzkimi w naszej firmie, 
udało nam się osiągnąć niemały suk-
ces w tym zakresie.

Jak wyglądał ten proces?

Na początku, kiedy KGHM przejął tę 
kopalnię od firmy kanadyjskiej Quadra 
FNX, Sierra Gorda była w budowie, 
a jej załogę stanowiła grupa ludzi z róż-
nych firm górniczych. Znamienne 
było to, że pracownicy przychodzili 
do pracy w różnych koszulkach z logo 
swoich poprzednich pracodawców. 
Wielu pracowało nadal z logo Quadry. 
Załoga nie przywiązywała się do pra-
codawcy. Pamiętajmy, że Sierra Gorda 
jest w 55 proc. własnością KGHM, 
a pozostałe udziały należały wcześniej 
do Sumitomo z Japonii, a od tego roku 
do australijskiej firmy South32. Mamy 
jedenaście narodowości w firmie. Na 
początku próbowano implemento-
wać kulturę organizacyjną naszych 
właścicieli. Bardzo szybko okazywa-
ło się, że nie jest to możliwe. Sierra 
Gorda potrzebowała odrębnej toż-
samości wyrażającej swoją unikalną 
specyfikę. Skoncentrowaliśmy się 
na budowaniu wartości dla naszych 
właścicieli. Zaczęliśmy budować kul-
turę organizacyjną Sierra Gordy od 
podstaw. W pierwszym etapie, który 
trwał ponad trzy lata, skupiliśmy się 
na hiszpańskich wartościach, któ-
rych akronim tworzy słowo ESTAR, 
„e” oznaczające po polsku BYĆ. 
Chcieliśmy zbudować zaangażowanie 
i przywiązanie pracowników do firmy. 
Podczas spotkań po pracy przy kawie 
rozmawialiśmy o tym, co dla każde-

Beata Chorągwicka-Majstrowicz
WICEPREZES DS. ZASOBÓW LUDZKICH W KOPALNI SIERRA GORDA

B A R R B Ó R KOWY  G O Ś Ć  WY D A N I A
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go jest ważne. Skupiliśmy się wokół 
takich wartości, jak oszczędność czy 
bezpieczeństwo. Stworzyliśmy system 
pięciu przypinek, które mogą zdoby-
wać pracownicy. Za zdobycie kom-
pletu pracownik otrzymuje nagrodę 
podczas uroczystej gali. Dziś nie ma 
osoby, która by nie znała firmowych 
wartości. To wszystko jest na tyle 
spójne, że ludzie się z tym identyfi-
kują. Wartości nie są frazesami na 
plakatach ponaklejanych na ścianie. 
Są czymś żywym i mocno obecnym 
we wszystkich naszych procesach. 
Teraz wprowadzamy drugi etap pracy 
nad kulturą organizacyjną, nasz znak 
firmowy: PODER, który oznacza po 
polsku MOC. Kierujemy się zasadą 
„Chcieć znaczy móc”. Na początku, 
jako kopalnia w budowie przynosili-
śmy straty. Teraz osiągamy rekordowe 
zyski. Na całym świecie podziwiane 
są nasze współczynniki produkcji. 
Wyznaczamy standardy dla firm z ca-
łego globu. Przeszliśmy trudne czasy, 
jak protesty, blokady dróg, COVID-19 

z sukcesem. Zbudowaliśmy firmę, 
w której jest pozytywny klimat. Nasza 
firma jest jak rodzina. Biura mene-
dżerów zawsze są otwarte. Myślę, 
że udało nam się połączyć wszystkie 
koegzystujące u nas kultury w jedną, 
spójną całość. 

Czy jakieś wzorce z KGHM, 
mimo wszystko, udało się 
wdrożyć? A jakie chcia-
łaby pani wdrożyć? 

Na pewno bardzo podobają nam 
się w Sierra Gorda projekty KGHM 
związane z rodziną, także te doty-
czące rodzin zastępczych. Ich wdro-
żenie jednak to trudniejszy proces, 
bo jesteśmy dużo mniejszą firmą niż 
polski miedziowy gigant. Chcemy, by 
Sierra Gorda była firmą wielopoko-
leniową, by praca u nas stała się tra-
dycją rodzinną. Naszym wyzwaniem 
jest zmniejszenie rotacji pracowniczej.  
Z KGHM łączy nas na pewno walka 

o talenty. Mamy program dla młodych 
talentów EMPODARTE – co oznacza 
NABIERAM MOCY. Jest to taki od-
powiednik „Kopalni Talentów”, dla 
osób zaraz po studiach. Mamy też pro-
gram podobny do „Kompetentnych 
w Branży”, obejmujemy patronaty 
nad szkołami technicznymi.

Czy wizyta w Polsce na  
obchodach barbórkowych  
nie obudziła w pani senty-
mentu czy tęsknoty  
za krajem? 

W głębi duszy pozostałam harcerką 
i uważam się za patriotkę, a moje ser-
ce zawsze jest przy Polsce. W Chile 
mieszkam już blisko sześć lat. Widzę, 
ile udało się tu zrobić dobrego. Praca 
w Sierra Gordzie daje mi poczucie do-
brze spełnionej misji, choć wiele jest 
jeszcze do zrobienia. Poza tym moje 
dzieci chodzą do chilijskiej szkoły, 
mówią płynnie po hiszpańsku, jak 

i po polsku. Synek urodził się w Chile. 
Odczuwam tęsknotę z jednej strony za 
Polską, ale jak już jestem w Polsce, to 
tęsknię za Chile. Jednocześnie chcę 
pewnego dnia wrócić do mojej ojczy-
zny, ale to jeszcze nie jest ten moment. 

Na koniec górnicze po-
zdrowienie – „Szczęść 
Boże” czyli po hiszpańsku 
„Que Dios te bendiga”.

W dosłownym tłumaczeniu te słowa 
oznaczają „Niech Bóg Ci Błogosławi”. 
Jest to jednak polska tradycja niezna-
na w Chile, ponieważ nie istnieje tu 
etos czy tradycje górnicze. Mimo to, 
oczywiście nasza chilijska delegacja 
właśnie w ten sposób pozdrawiała 
górników podczas wizyty w kopalni. 
Nasze polskie tradycje górnicze budzą 
ogromny szacunek i podziw. Etos pra-
cy górniczej w Polsce jest niespotyka-
ny na skalę światową. Powinniśmy być 
z tego dumni, bo to nas wyróżnia. 
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G ó r n i c z a  d r o g a  d o  w o l n o ś c i

Historia strajku górników i pacyf ikacji  
Zakładów Górniczych „Rudna”

Gdy 13 grudnia 1981 roku władzę 
w Polsce przejęła Wojskowa Rada 
Ocalenia Narodowego na czele z ge-
nerałem Wojciechem Jaruzelskim i 
wprowadzono stan wojenny wiele 
osób straciło nadzieję. Było jasne, 
że wszystko, o co do tej pory wywal-
czyła „Solidarność” miało zostać 
usunięte ze społecznej świadomo-
ści. W jednym momencie, którego 
symbolem jest haniebne przemó-
wienie telewizyjne, miały zostać 
definitywnie przekreślone marze-
nia o wolności, o państwie prawa, o 
równości społecznej. Wszystkiego, 
co żywe, nie można jednak tak ła-
two unicestwić.
Fala represji, która dotknęła dzia-
łaczy „Solidarności”, ograniczenie 
swobód obywatelskich oraz realne 
zagrożenie wcześniej wynego-

cjowanych ustaleń spowodowało 
strajki w zakładach pracy w całym 
kraju. Największym był ten zorga-
nizowany w Zakładach Górniczych 
„Rudna”. To załoga kopalni, mimo 
poczucia lęku o zdrowie, a nawet 
życie, idąc ramię w ramię w wal-
ce o ideały, pokazała, co oznacza 
twardy górniczy charakter. Był to 
jednak opór tyle odważny i dają-
cy nadzieję, co również świado-
my zagrożenia i podejmowanego 
ryzyka. Gdy oddziały NOMO i 
ZOMO rozpoczęły pacyfikację ko-
palni, tylko odpowiedzialna reak-
cja Międzyzakładowego Komitetu 
Strajkowego, a następnie pomoc 
mieszkańców Polkowic i niezłom-
nych bohaterów, jak ks. Jerzy 
Gniatczyk, zapobiegły tragedii.
Dziś wszyscy możemy być dumni 

z tego, że możemy uczestniczyć w 
pielęgnowaniu pamięci o tych wy-
darzeniach. Obchody 40. rocznicy 
zostały pierwotnie zaplanowane na 
17 grudnia 2021 roku, jednak trud-
na sytuacja związana z pandemią 
SARS-CoV-2 pokrzyżowała te pla-
ny. Wprowadzenie ogólnopolskich 
obostrzeń przesądziło o przełoże-
niu uroczystości rocznicowych na 
rok 2022. Kultywowanie pamięci 
budującej tożsamość Zagłębia 
Miedziowego powinno być powo-
dem do dumy, a propagowanie wie-
dzy o tych wydarzenia – bezwzględ-
nym obowiązkiem.
Pierwszą częścią tegorocznych 
obchodów rocznicy Pacyfikacji ZG 
„Rudna”, zaplanowanych na 17 
grudnia, będzie Bieg im. Księdza 
Jerzego Gniatczyka, który wystar-

tuje o godz. 10 Następnie, o godz. 
12.30 odprawiona zostanie Msza 
Święta w kościele św. Barbary na 
polkowickim Rynku. Po jej zakoń-
czeniu nastąpi złożenie kwiatów: 
przy tablicy upamiętniającej strajk 
i pacyfikację oraz przy pomni-
ku „Górnikom Polskiej Miedzi”. 
Następnie, w hołdzie złożonym 
uczestnikom wydarzeń Grudnia 
1981, w przemarszu przebędziemy 
symboliczną drogę. Symboliczną, 
bo pokonaną przez uciekających 
ze spacyfikowanej kopalni górni-
ków. Po zakończeniu przemarszu 
zaproszeni goście wezmą udział w 
głównych uroczystościach roczni-
cowych w Cechowni. 

Ideały górników Zagłębia Miedziowego, ich marzenia o wolności, wyjątkowa troska o drugiego człowieka i o dobro naszej Ojczyzny sprawiły, 
że dziś możemy żyć oraz pracować w wolnym i suwerennym kraju. To spuścizna, którą zostawili nam bohaterowie wydarzeń Grudnia 1981 
roku – przywódcy strajku z „Solidarności”, górnicy Polskiej Miedzi, duchowieństwo, ale i zwykli mieszkańcy Polkowic.

 13 grudnia 1981 roku w Polsce wpro-
wadzony został stan wojenny.

Działacze Zakładowej Komisji 
Robotniczej NSZZ „Solidarność” w 
Zakładach Górniczych „Rudna” od 
razu podjęli decyzję o zorganizowaniu  
strajku okupacyjnego, który rozpoczął 
się 14 grudnia.
Podczas trwającego strajku górnicy 
włożyli wiele wysiłku, aby nie dopu-
ścić do szkód w kopalni, oraz utrzy-
mać gotowość wydobywczo-produk-
cyjną.
W strajku wzięło udział ok. 7000 lu-
dzi.
Pacyfikacja „Rudnej” rozpoczęła się 
17 grudnia o godzinie 7.
Oddziały wojska i ZOMO zaatako-
wały strajkujących, używając gazów 
łzawiących i granatów hukowych. 
Bramę wejściową Szybu Głównego 
staranował czołg.
Kierownictwu strajku zależało na 
tym, aby nie poddać się, lecz protest 
przeciwko wprowadzeniu stanu wo-
jennego zakończyć z godnością ludzi 

wolnych, bez ofiar śmiertelnych.
Pierwsza grupa górników, w zwar-
tym szyku, zaraz po wyjściu z kopalni 
została oblana wodą i pod „eskortą” 
ZOMO, w trzaskającym mrozie, do-
tarła do Polkowic.
Z uwagi na możliwość przedarcia się 
rozproszonych grup protestujących z 
Polkowic do szybu Rudna Zachodnia, 
rozpoczęto pacyfikację miasta. Doszło 
do starć z kilkusetosobową grupą gór-
ników, oddano strzały z pistoletów 
maszynowych.
Działania odblokowujące na szybie 
Rudna Zachodnia były szczególnie 
trudne ze względu na charakter umoc-
nień i barykad ...
Dopiero po staranowaniu bramy 
funkcjonariusze pododdziałów 
ZOMO mogli wejść do pomieszczeń, 
w których przebywało ponad 2500 
zabarykadowanych górników.
W działaniach użyto gazów łzawią-
cych i petard. Wzmocnienie siły ataku, 
a także użycia środków chemicznych 
doprowadziły do rozpoczęcia rozmów 
i ostatecznego opuszczenia przez gór-

ników szybu kopalni.
Po zakończeniu strajku 17 grudnia 
1981 roku w ZG „Rudna” całą załogę 
zwolniono z pracy i ponownie każdą 
osobę zatrudniano, często zawierając 
umowy o pracę z niższym uposaże-
niem lub przenosząc na inne, gorzej 
płatne, stanowiska.
Nie wszystkich zatrudniono ponow-
nie. Niektórzy z „wilczym biletem” 
nie mogli w żadnym zakładzie podjąć 
pracy, nad czym czuwała SB.
Wydarzenia  grudnia 1981 roku są 
bardzo ważną historyczną kartą 
nie tylko dla pracowników kopalni 
„Rudna”, ale także dla mieszkańców 
Polkowic, którzy w dniu 17 grudnia 
również stali się ich wyjątkowymi, 
spontanicznymi uczestnikami.   
17 grudnia obchodzić będziemy po-
łączone 40. i 41. rocznice tych wyda-
rzeń.

Ksiądz Jerzy Gniatczyk

Ks. Jerzy Gniatczyk wpisał się w 
historię Zakładów Górniczych 
„Rudna” jako postać wybitna. 
Był wyjątkowym Człowiekiem i 
wyjątkowym Księdzem. Kapłan, 
który na każdym etapie prowa-
dzonego w kopalni „Rudna” 
strajku wspierał górników i da-
wał im nadzieję, jest patronem 
Biegu. Wydarzenia, które stało 
się symbolem pamięci nie tylko 
o tej wyjątkowej postaci, ale i o 
wszystkich bohaterach Grudnia 
1981 roku.

Ks. Jerzy Gniatczyk od 14 do 
17 grudnia 1981 roku był obec-
ny wśród strajkujących w ZG 
„Rudna”, jako spowiednik i ce-
lebrans mszy świętej w cechowni 
kopalni, a także jako mediator. 
Po spacyfikowaniu kopalni przez 
oddziały ZOMO przyjmował chro-
niących się w kościele św. Barbary 
w Polkowicach górników, skąd wy-
szedł z krzyżem do ZOMO-wców, 
aby powstrzymać ich atak na szu-
kających schronienia w kościele. 
Był organizatorem pomocy dla 
represjonowanych, poszukiwał 

pracy dla zwolnionych górni-
ków, organizował i koordynował 
dystrybucję darów dla potrze-
bujących. Działacz podziemnej 
„Solidarności” na terenie Zagłębia 
Miedziowego. Z ramienia wła-
dzy kościelnej był obserwatorem 
procesów sądowych działaczy 
„Solidarności”. Ksiądz Jerzy 
był także inicjatorem „Mszy za 
Ojczyznę”.
W roku 2011 dyrektor Oddziału 
ZG „Rudna”, na wniosek KZ 
NSZZ „Solidarność” w Oddziale 
ZG „Rudna”, przyznał ks. Jerzemu 
Gniatczykowi Honorową Odznakę 
„Zasłużony dla ZG „Rudna”. 
Odznakę Nr 1286/2011 ks. Jerzy 
przyjął z rąk Dyrektora Oddziału 
17 grudnia 2011 roku, w kościele 
św. Barbary w Polkowicach, pod-
czas Uroczystej Mszy świętej z 
okazji XXX Rocznicy Pacyfikacji 
ZG „Rudna”. 
Ksiądz Jerzy Gniatczyk zmarł 19 
października 2015 r., został pocho-
wany 22 października z należnymi 
mu honorami.

W 2016 roku, podczas obchodów 35. 
Rocznicy Pacyfikacji ZG „Rudna”, na 
Rudnej Głównej, przy pomniku przo-
dowego Czai, dokonano uroczy¬stego 
odsłonięcia tablicy upamiętniającej te 
szczególne wydarzenia i ich bohaterów. 

Autorem tablicy pamiątkowej jest 
Wojciech Batko. Artysta rzeźbiarz naj-
pierw wykonał jej gipsowy model.

NADESŁANE PRZEZ KGHM POLSKA MIEDŹ S.A
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MIKOŁAJKOWY TURNIEJ

Bieg Mikołajkowy dla zwierząt
Po raz szósty odbył się charytatywny Bieg Mikołajkowy. W tym roku zbierano dary dla głogowskiego 
Stowarzyszenia Pomocy Zwierzętom AMICUS.

Organiztarorem Biegu Mikołajkowego 
był AKA Wybiegani Polkowice.W zimo-
wej atmosferze uczestnicy wyruszyli 
na trasę, która wynosiła około 5 km. 
Nieodzownym strojem biegacza była 
czapka mikołaja. Każdy z uczestników 
przyniósł torby z żywnością, które przy-
dadzą się w schronisku dla zwierząt, 
czyli karma sucha, konserwy a nawet 
ciepłe koce. Pobiegli dookoła Polkowic. 
Trasa 5 km była podzielona na odcinki 
i w wolnym tempie, tak więc bez wy-
jątkowej kondycji udział wziąć mógł 
każdy. Uczestnicy biegu zatrzymali sie 
w Rynku, żeby podziwiać tegoroczną 
choinkę i zrobić sobie pamiątkowe zdję-
cia, nawet z Mikołajem. Po biegu czekały 
na wszystkich gorąca kawa i herbata, i 
pyszne ciasta. Jednak największym 
wzięciem cieszyła się ciepła zupa fasolo-
wa, która po biegu smakowała jak żadna 
inna. W tle płynęła świąteczna muzyka, 
a każdy z uczestników biegu mógł po-
czuć się świętym Mikołajem. 

Ryszard Flisiewicz

Frekwencja cieszy. 
Wszyscy mieliśmy sa-
tysfakcję z tego biegu. 
Chociaż bieg był krót-
ki, ale w fantastycznym 
towarzystwie, z uśmie-
chami na twarzach i 
w czapkach mikoła-
jów. Dziękuję swo-
im koleżankom i kole-
gom z AKS Wybiegani 
Polkowice, że po raz 
kolejny nie zawie-
dli i wspólnie zorgani-
zowaliśmy ten bieg. 
Zapraszam polko-
wiczan za rok na ko-
lejną edycję Biegu 
Mikołajkowego.

Tomasz Borkowski
PREZES AKS WYBIEGANI POLKOWICE
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OGŁOSZENIA DROBNE

OGŁOSZENIA URZĘDOWE

SPRZEDAM
Pompa ciepła Galmet 10KW ze 

zbiornikiem na wodę i buforem. Nowa 
zapakowana fabrycznie. Cena 25000 zł. 

669 392 683
Mieszkanie trzypokojowe o powierzchni 

55,4 m², usytuowane na dziesiątym 
piętrze w wieżowcu. Do mieszkania 
przynależy komórka na półpiętrze o 
powierzchni 3,56 m² oraz piwnica o 

powierzchni 1,5 m² 668 426 511
Działkę ogrodową na ROD "Barbarka", o 

powierzchni 300 m² do własnej 
aranżacji. Murowana altana z toaletą. 

Działka wraz z wyposażeniem, jak: duży 
stół + 6 krzeseł, basen, kosiarka, 

trampolina, huśtawka itd. Blisko osobne 
wejście od ul. Babisza. Cena: 30 tys. zł.  

505 163 996
Dom dwurodzinny w Krobi z garażami z 
przeznaczeniem na warsztat z węzłem 
sanitarnym. Część domu wykończona 
(góra nad warsztatem powierzchnia 
około 80 m²) - do zamieszkania od 

zaraz.. Warsztat wykończony. Druga 
część domu w surowym stanie , 

zrobiona elektryka i część hydrauliki . 
Działka o powierzchni 608 m kw. 

Możliwa zamiana na dom, mieszkanie w  
Polkowicach lub w okolicy. Rozważę 

każdą propozycję. 604 477 221
Komplet 4 opon zimowych, BARUM 

POLARIS 5 215/60/R16 HXL - używane 1 
sezon na stalowych felgach - cena 599 zł. 

695 474 770
Cały komplet 2-letnich kół z felgami 

aluminiowymi o rozmiarze "14" do fiata. 
Stan bardzo dobry. Cena 100 zł za 

sztukę. 603 091 573
Mieszkanie 3 pokojowe, ul. Kolejowa, I 

piętro, 50,8 m² + piwnica, łazienka, 
kuchnia, osobno WC. 507126941

Działkę budowlaną, 16,4 a przy ul. 
Przemkowskiej w Polkowicach.  

781459418
Sprzedam działkę o powierzchni 1,174 a, 

łąka i las, Polkowice Dolne, działka nr 
765. 781459418

Mieszkanie 1 pokojowe, powierzchnia 
29 m² przy ul.Wołodyjowskiego w 

Polkowicach, 1 piętro, niski czynsz, do 
remontu. 607 212 252

Rower męski, tanio. Stan dobry. 
661 912 520

Polkowice, mieszkanie własnościowe 
63,2 m², 4 pokoje, po remoncie, cicha 

spokojna okolica, sprzedam -340 tys. zł. 
608 533 159

Sprzedam łóżko rehabilitacyjne, prawie 
nowe w bardzo dobrym stanie w pełni 

elektryczne oraz materac 
przeciwodleżynowy pneumatyczny.  

Cena 1700 zł.  695 194 371
Sprzedam działkę ogrodowa ROD w 

Polkowicach, o powierzchni 350m do 
własnej aranżacji. Murowana altana z 

toaletą, basen, grill murowany, wejście 
od strony basenów. Na działce rosną, 

maliny jeżyny, brzoskwinie, winogrona, 
jabłka. Cena 39 tys. zł. do negocjacji. 

505361870 lub 500057226
Sprzedam (bez pośredników) mieszkanie 
własnościowe na ul. Ociosowej. 77 m², 1 

piętro, 3 pokoje, duży ładny balkon. 
Przyjemna, zielona okolica. 601 347 965

Mieszkanie własnościowe z księgą 
wieczystą w Polkowicach 47 m², I piętro. 

730 014 694
Sprzedam aparat słuchowy prawy, 
używany tylko chwilę, z aktualnym 

przeglądem na gwarancji, cena 450 zł. 
695 194 371

Polkowice, ul. Akacjowa, dom o pow. 
całkowitej 150 m², na działce 3,65 a, 

garaż, 3 pokoje, salon, kuchnia, bardzo 
cicha i spokojna okolica - sprzedam - 

cena 475 000 zł do negocjacji. 
506 145 545

Polkowice ul. Kmicica, 2 pokojowe 
mieszkanie własnościowe 44,30 m², 3 

piętro, z balkonem i piwnicą, po 
remoncie - sprzedam. Cena 221000 zł. 

506 145 545
Auto HYUNDAI i30, rok 2010, poj. 1400 
cm 3, benzyna, moc 109 km , przebieg 

224 000 km, stan dobry, cena 14 500 zł - 
do negocjacji. 695 474 770

Sprzedam łąkę 1,5 ha, wieś Jabłonów. 
Cena do uzgodnienia 665 960 099

Mieszkanie własnościowe 63,2 m² 4 
pokoje po remoncie, cicha spokojna 

okolica. 608 533 159
Duże mieszkanie bezczynszowe na 

terenie gminy Grębocice. 605 406 047
Mieszkanie przy ul. Ociosowej, 47 m², 2 

pokoje, III piętro. Cena 205 000 zł. 
668 543 192

Mieszkanie, 2 pokojowe o pow. 51,22 
m2, w pełni umeblowane, na parterze 

przy ul. Legnickiej w Polkowicach. 
697 740 329

Sprzedam duży garaż na ul. Kolejowej w 
Polkowicach . Garaż o powierzchni 30 

m2 w całości podpiwniczony wraz z 
kanałem o tej samej powierzchni 30 m2 . 

668 426 511
Sprzedam lub zamienię  mieszkanie na 

ul. Ociosowej 60m IV piętro 3 pokoje na 
mniejsze do 2 piętra. 728 580 666

USŁUGI
Minikoparka - wykopy fundamentowe, 
ogrodzeniowe, wodno-kanalizacyjne, 
kable, równanie terenu.  500 001 992

Wywiozę gałęzie, trawy, kompostowniki 
z działki. Podetnę drzewka, skoszę trawę, 

przekopię.  609 249 127
Wywiozę stare lub niepotrzebnie meble, 
łóżka, lodówki, pralki itd. z mieszkania, 
piwnicy, garażu. Przygotuję mieszkanie 

do sprzedaży, remontu - zrywanie 
wykładzin, tapet, paneli, wywiozę gruz. 

Sprzedajesz mieszkanie albo 
przeprowadzasz się dzwoń - 

przewieziemy i zniesiemy. 604 477 221
Przeprowadzki, szybko, sprawnie - 

TANIO.  604 477 221
PLUSKWY, KARALUCHY itp. to nie 
problem. BOMBA i po problemie.  

514 475 151
Wywiozę gruz po remoncie i resztki 
materiałów. Podstawię auto na gruz. 
Przygotuję mieszkanie do remontu. 

609 249 127
Usługi w zakresie: szpachlowania, 

malowania, podwieszania sufitów,tynki 

zewnętrzne natryskowo, i ogólna 
wykończeniówka. 697 906 451

Usługi remontowe mieszkań i domów. 
694 456 918

Doświadczony budowlaniec: drobne 
remonty mieszkań. Polkowice i okolice.   

517 151 647
Detetyw Polkowice, detektyw.
polkowice@op.pl 782 145 443

Korepetycje z j. angielskiego. Zakres - 
szkoła podstawowa i średnia. 

534 621 047
Archiwizacja, kopiowanie wszystkich 

rodzajów kaset wideo na pendrive, CD, 
DVD i dysk. Zgrywanie klisz foto i 

slajdów na DVD. Nagrywanie filmów z 
życzeniami na wesela, 18-tki. 

664 687 458
Korepetycje z matematyki, wszystkie 

poziomy, udziela nauczyciel. 
606 408 389

WYNAJMĘ
Wynajmę mieszkanie 3 pokojowe, 64 m2 
w Polkowicach, ul. Paderewskeigo. Cena 

2200 + opłaty. 735285362
Do wynajęcia 3-pokojowe, rozkładowe 

mieszkanie w Polkowicach przy ul. 
Kolejowej, osobno łazienka i WC, drugie 

piętro, 50,6 m2. Cena 1000 zł plus 
opłaty około 600 zł.  880 384 185

Do wynajęcia mieszkanie 2 pokojowe w 
Polkowicach przy ul. Kmicica (3 piętro, 

44m2) 608 893 565
Pokój duży do wynajęcia 900 zł, mały 

700 zl, Polkowice. 723 507 041
Wynajmę lokal handlowo-usługowy w 

Polkowicach przy ul. 3 Maja o 
powierzchni 25 m2. Cena 1200 zł/mies. 

503 418 174

KUPIĘ
Kupię działkę rekreacyjną nad jeziorem 

Boszkowo. 782 142 508
Garaż w Polkowicach na ul. Kolejowej. 

724 892 443

Busa - może być do remontu, do 10 tys. 
zł, mieszkanie do drugiego piętra w 

Polkowicach, Lubinie, Głogowie. Lawetę 
lub przyczepkę samochodową. Kupię 

auto do 10 tys. zł sprawne, uszkodzone 
lub powypadkowe. Rozważę każdą 

propozycję. 604 477 221

Gospodarstwo rolne, ciągnik rolniczy, 
ziemię. Polkowice i okolice, motor, 

motorower do 1000 zł, sprawny lub 
uszkodzony, auto stare, powypadkowe, 

uszkodzone lub sprawne do 5 tys. zł. 
Gotówka od ręki. Kupię ziemię. 

Polkowice i okolice. Dojazd do klienta. 
Najlepsza cena.   609 249 127

Maszyny rolnicze sprawne lub 
uszkodzone. Odbiorę osobiście. Kupię 

garaż w Polkowicach. 604 477 221

Kupię garaż na ul. Wołodyjowskiego lub 
ul. 11 Lutego. 721 390 385

ZAMIENIĘ
Własnościowe mieszkanie 4-pokojowe 

na parterze na 2-pokojowe, do 1. piętra. 
Mile widziane os. Gwarków.  

665 986 127

Zamienię mieszkanie 2 pokojowe przy ul. 
Moniuszki, mieszkanie 52m2, ciepłe, 
słoneczne, do mieszkania przynależy 

piwnica. Zamienię na większe minimum 
3 pokoje TBS, komunalne, spółdzielcze.  

575 442 313

Zamienię mieszkanie 2-pokojowe 
spółdzielczo-własnościowe na większe. 

501 665 804

Mieszkanie własnościowe Polkowice, ul. 
Dąbrowskiego 14/10 III piętro zamienię 

na mieszkanie również własnościowe do 
35 m2 do I piętra. 607083665

INNE
Lekcje gry na: gitarze, ukulele, pianinie, 

keyboardzie, akordeonie, perkusji, 
skrzypcach, djembe - dżamba. 

575 355 751

POGOTOWIE KRAWIECKIE, 
os. Polanka. 506 755 687

Radni pełnią dyżur we wtorki od godziny 
16.00 do 17.00 w pokoju nr 203 Ratusza.

76 75 92 096

13.12.2022
ZDZISŁAW SYNOWIEC

20.12.2022
CZESŁAW DZIATKIEWICZ

DYŻURY 
RADNYCH 

RADY 
MIEJSKIEJ

Spółdzielnia Mieszkaniowa „Cuprum” w 
Polkowicach, ul. Kolejowa 24 A ogłasza przetarg na: 
„Remont i malowanie klatek schodowych, wejść i 
schodów do piwnic w budynku mieszkalnym wie-
lorodzinnym przy ul. Skalników 1-21
w Polkowicach.”
Oferty należy składać w opisanych zamkniętych 
kopertach z dopiskiem:   
„Remont i malowanie klatek schodowych, 
wejść i schodów do piwnic w budynku mieszkal-
nym wielorodzinnym przy ul. Skalników 1-21 
w Polkowicach.” w Sekretariacie Spółdzielni 
Mieszkaniowej „CUPRUM” w Polkowicach.
Termin składania ofert upływa w dniu: 29.12.2022r. 
do godz. 10.00
Otwarcie ofert nastąpi w dniu: 29.12.2022r. o godz. 
10.30 w siedzibie Spółdzielni.
W przetargu mogą wziąć udział oferenci, którzy 

spełniają  określone wymagania:
1. Wniosą wymagane wadium w wysokości  
15.000,00 zł.
2. Posiadają doświadczenie w zakresie wykonywa-
nia prac odpowiadających charakterem zakresowi 
robót określonym w specyfikacji przetargowej.
3. Spełniają warunki opisane w specyfikacji prze-
targowej. 
Termin związania ofertą wynosi 30 dni od daty wy-
znaczonej na złożenie ofert.
Warunki szczegółowe przetargu oraz specyfi-
kację przetargową można uzyskać bezpłatnie w 
Dziale Technicznym Spółdzielni Mieszkaniowej 
„Cuprum” w Polkowicach w godzinach od 8.oo 
do 13.oo 
tel.: (76) 746-18-44,  (76) 746-18-47 lub na stronie 
internetowej Spółdzielni (smcuprum.polkowice.
pl).

Urząd Gminy Polkowice informuje, iż na tablicy 
ogłoszeń ul. Rynek 19 oraz na stronie interneto-
wej urzędu https://polkowice.eu, w Biuletynie 
Informacji Publicznej https://bip.polkowice.eu 
zamieszczono wykaz nieruchomości przeznaczonej 
do sprzedaż i do oddania w dzierżawę:   
I. Sprzedaż nieruchomości: 
- lokal użytkowy o pow. 12,54 m2 położony przy ul. 
Wołodyjowskiego 14 P w Polkowicach.

II. Dzierżawa nieruchomości:
- budynek świetlicy wiejskiej w Trzebczu o pow. 216 
m2  położony w granicach działki nr 178/1 obręb 
Trzebcz z  przeznaczeniem  na  prowadzenie działal-
ności statutowej Centrum Kultury w Polkowicach.
Informacje na temat ogłoszenia można uzyskać w 
Wydziale Planowania Przestrzennego, Geodezji  i 
Nieruchomości, ul. Rynek 19, pok. 10,  tel. (076) 
72 46 785, 72 46 783.

Spółdzielnia Mieszkaniowa „Cuprum” w 
Polkowicach  ul. Kolejowa 24A  ogłasza przetarg 
na ustanowienie prawa odrębnej własności lokalu 
mieszkalnego: Polkowice  ul. Skalników 23/1A 
Mieszkanie o pow. użytkowej  26,50 m2  położone 
na parterze, składające  się  z: 
1 pokoju, kuchni, łazienki, wc i przedpokoju oraz 
przynależnej komórki piwnicznej 
o powierzchni 2,00 m2 stanowiącymi udział w czę-
ściach wspólnych budynku i gruntu 
w wysokości 21/10000.
Cena wywoławcza  90 849,00 zł tj. 3 428,00/m2 
Minimalne postąpienie wynosi 1000 zł
Przetarg odbędzie się w dniu 03.01.2023 r. o godz. 
1200 w siedzibie spółdzielni 
w Polkowicach przy ul. Kolejowej 24A.

Wadium w wysokości 4 542,00 zł  należy wpłacić 
na konto spółdzielni w PKO BP  
Nr 46 1020 3017 0000 2902 0025 6164.
Dowód wpłaty stanowi dokument warunkujący 
uczestnictwo w przetargu.
Mieszkanie można oglądać po wcześniejszym tele-
fonicznym uzgodnieniu z administracją spółdzielni   
–  tel. 76 746 18 49, 
Szczegółowe informacje dotyczące przetargu w 
godzinach 800 -1400 pod nr telefonów:
-  administracja  -    076 746 18 49 
-  dział mieszkaniowy   -  076 746 18 59
-  sekretariat  -    076 746 18 40    
Regulamin przetargu do wglądu w siedzibie spół-
dzielni (pokój nr 9 lub sekretariat – nr 6).

GRUPA AA
ul. Lipowa 1 Ośrodek Pomocy Społecznej (piwnica)

spotkania zamknięte
czwartek:

pora zimowa – godz. 18.00
pora letnia – godz. 19.00

GRUPY RODZINNE AL-ANON
spotkania poniedziałek – godz. 18.00



www.polkowice.eu  fb.com/polkowice18 08.12.2022

Nowe boiska przy ZS Polkowice
Powiat polkowicki 
zrealizował kolejną 
inwestycję w tym roku. 
Dzięki pozyskanym 
środkom finansowym 
uczniowie Zespołu Szkół 
im. Narodów Zjednoczonej 
Europy w Polkowicach 
oraz mieszkańcy będą 
mogli korzystać z nowej 
infrastruktury sportowej i 
rozwijać swoje pasje.  

Poprzednie boiska lata świetności miały 
już za sobą, stąd decyzja by wyremon-
tować i stworzyć nowe wielofunkcyjne 
miejsca do rozwoju sportowych pasji. 
Aktywność fizyczna młodzieży to nie-
wątpliwie rzecz, którą należy wspierać 
wszelkimi możliwymi środkami, dlate-

go ta inwestycja jest niezbędna. Dzięki 
realizacji zadania nie tylko uczniowie 
polkowickiego Zespołu Szkół zyskają 
na nowej infrastrukturze sportowej, ale 
również dzieci i młodzież z Polkowic, bo-
wiem będzie to miejsce otwarte, sprzy-
jające aktywnemu spędzaniu wolnego 
czasu.

Prace przy budowie boisk zakończono. 
Szkoła zyskała nową infrastrukturę do 
rozwoju młodych talentów. Od wielu 
lat szkolna drużyna koszykarska odno-
si sukcesy na szczeblu wojewódzkim i 
krajowym,  dlatego warto wspierać ich, 
dając młodzieży narzędzie do rozwoju 
- podkreśla Kamil Ciupak, starosta po-
lkowicki. 

Rekordowa rekrutacja do naszej szkoły 
w tym roku  i zapowiedź na kolejne lata 
potwierdza słuszność naszej inwesty-

cji. Wielofunkcyjne boiska powstały w 
miejscu dotychczasowego, które znaj-
dowało się na terenie obiektów sporto-
wych przy Zespole Szkół im. Narodów 
Zjednoczonej Europy w Polkowicach. 

To doskonałe miejsce do rozwoju spor-
tów drużynowych takich, jak: piłka ręcz-
na, piłka siatkowa, tenis ziemny i mini 
koszykówka, rozgrywek szkolnych oraz 
miejskich.  Nawierzchnia wykonana 

została z poliuretanu, a teren wokół 
wyrównany. Wysiano nowy trawnik. 
Wykonawca objął inwestycję 5-letnią 
gwarancją. 
Przypomnijmy, że na ten cel powiat po-
zyskał środki zewnętrzne z Ministerstwa 
Sportu i Turystyki w ramach progra-
mu Sportowa Polska, Rządowego 
Funduszu Inwestycji Lokalnych oraz 
Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej. 
Inwestycję zrealizowano także ze środ-
ków własnych. Wartość całego zadania 
to prawie 1,5 mln złotych. Mamy nadzie-
ję, że już na wiosnę obiekty sportowe za-
pełnią się sympatykami sportu, którzy 
w pełni wykorzystają i rozwiną swoje 
możliwości. 

Magdalena Mikołajewska

Uwolniony z własnego mieszkania
Pan Marian po wielu 
latach zmagania się z 
niepełnosprawnością, która 
uniemożliwiała realizację 
podstawowych życiowych 
czynności zyskał wolność. 
Dzięki środkom z programu 
realizowanego przez 
powiat powstała winda. Od 
dziś samodzielne wyjście z 
domu nie jest już dla niego 
problemem.

Pan Marian to mieszkaniec Polkowic, 
który porusza się przy pomocy wózka 
inwalidzkiego z powodu amputacji obu 
kończyn dolnych w wyniku choroby. 
Mieszkanie Pana Mariana mieści się w 
bloku na wysokim parterze. Do miesz-
kania prowadzą schody, co stanowiło 
barierę nie do pokonania dla Pana 
Mariana. Sam określił swoją sytuację 
słowami - „uwięziony we własnym 
mieszkaniu”. Bardzo brakowało mu 
swobody w samodzielnym opuszczeniu 
mieszkania chociażby w celu zrobienia 
zakupów, spotkania ze znajomymi czy 
załatwienia spraw urzędowych.
Rozwiązaniem trudnej sytuacji było 
przyznanie dofinansowania ze środków 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych w ramach 
„likwidacji barier architektonicznych” 
w zakresie zakupu i montażu platfor-
my dla osoby niepełnosprawnej. Pan 
Marian złożył w Powiatowym Centrum 
Pomocy Rodzinie w Polkowicach sto-

sowny wniosek, który został rozpatrzony 
pozytywnie, zawarł umowę na dofinan-
sowanie w wysokości  44.000,00 zł.
Inwestycja była kosztowna i złożona pro-
ceduralnie, jednak determinacja i wola 
poprawy sytuacji życiowej wygrały. Pan 
Marian sam poszukiwał najkorzystniej-
szej oferty wśród firm, które zajmują się 
sprzedażą i montażem platform dla 
osób z niepełnosprawnościami, nawią-
zał kontakt z szeregiem odpowiednich 
fachowców m.in architekta, geodety, 
kierownika budowy w celu wykonania 
dodatkowych robót wymaganych prze-
pisami szczególnymi. W działaniach po-
mocne było  wsparcie ze strony urzędni-
ków Starostwa i Powiatowego Centrum 
Pomocy Rodzinie w Polkowicach. W 
efekcie może on cieszyć się dziś swobo-
dą i samodzielnością w poruszaniu się. 
Wiemy, że takich historii i potrzeb jak 
Pana Mariana jest więcej dlatego przy-
pominamy.
O dofinansowanie likwidacji barier ar-
chitektonicznych ze środków PFRON 
mogą ubiegać się osoby, które posia-
dają: ważne orzeczenie o stopniu nie-
pełnosprawności (w przypadku dzieci 
orzeczenie o niepełnosprawności), ma-
jące trudności w poruszaniu się, które 
są właścicielami lokalu, w którym stale 
zamieszkują (lub mają zgodę właścicie-
la lokalu, w którym stale zamieszkują), 
posiadają również środki własne na 
realizację planowanej inwestycji w wy-
sokości minimum 5% przedsięwzięcia. 
Wysokość środków przeznaczonych na 
dofinansowanie likwidacji barier archi-
tektonicznych zależy od ilości złożonych 
wniosków oraz wysokości środków 
PFRON, którymi dysponuje powiat w 
danym roku kalendarzowym. Co ważne, 

ze środków PFRON nie można dofinan-
sować kosztów poniesionych przed za-
warciem umowy dofinansowania. 
Przypominamy, że w roku 2022 powiat 
polkowicki pozyskał również dodatko-
we środki PFRON do realizacji dwóch 
nowych programów. 
1) Program „Samodzielność – 
Aktywność – Mobilność!” Dostępne 
mieszkanie w wysokości 53.178,00 zł. 
Program realizowany będzie w latach 
2022-2025.  
 Celem programu „S-A-M” Dostępne 
mieszkanie jest wzrost niezależno-
ści beneficjentów oraz ułatwienie im 
aktywności zawodowej i społecznej 
poprzez zapewnienie mieszkania wol-
nego od barier architektonicznych, jako 
podstawy samodzielnego realizowania 
planów zawodowych i społecznych. 
Dofinansowanie dotyczy dopłaty do za-
kupu mieszkania pozbawionego barier 
architektonicznych, znajdującego się w 
lokalizacji umożliwiającej samodzielne 
opuszczenie budynku. Wysokość dofi-
nansowania stanowi różnicę pomiędzy 
ceną mieszkania nabywanego i sprzeda-
wanego. Program adresowany jest do 
osób, które posiadają orzeczenie o nie-
pełnosprawności, orzeczenie o niepeł-
nosprawności w stopniu znacznym lub 
równoważne, z tytułu niepełnospraw-
ności narządu ruchu uniemożliwiają-
cej poruszanie się bez użycia wózka. 
Ograniczenie wiekowe - w momencie 
składania wniosku osoba wnioskująca 
nie może ukończyć 65. roku życia. 
2) Program „Samodzielność – 
Aktywność – Mobilność!” Mieszkanie 
dla absolwenta w wysokości  68.373,00 
zł. Program realizowany będzie w latach 
2022-2026.  

Celem Programu „S-A-M” Mieszkanie 
dla absolwenta jest wzrost niezależności 
beneficjentów oraz ułatwienie im aktyw-
ności zawodowej i społecznej poprzez 
zapewnienie samodzielnego mieszkania 
spełniającego indywidualne kryterium 
dostępności. 
Adresowany do osób, które posiadają 
orzeczenie o znacznym stopniu nie-
pełnosprawności, a w przypadku osób 
z niepełnosprawnością narządu słu-
chu, także w stopniu umiarkowanym 
lub orzeczenie traktowane na równi 
z orzeczeniem o znacznym stopniu 
niepełnosprawności, które posiadają 
status absolwenta szkoły podstawowej, 
ponadpodstawowej (wszystkich typów 
szkół) lub szkoły wyższej, uzyskany w 
okresie 36 miesięcy poprzedzających 
datę złożenia wniosku. Dofinansowanie 
jest udzielane maksymalnie na okres 36 
miesięcy. Wysokość dofinansowania jest 
wyliczana według danych i informacji 
obowiązujących na dzień złożenia wnio-

sku o dofinansowanie. 
Wnioski w ramach ww. programów 
przyjmowane są wyłącznie w Systemie 
Obsługi Wsparcia (SOW). Szczegółowe 
informacje dotyczące realizacji ww. pro-
gramów można uzyskać w Powiatowym 
Centrum Pomocy Rodzinie  w 
Polkowicach oraz pod numerem tel. 
(76) 729-92-30. 
Ponadto, biorąc pod uwagę sytuację 
związaną okresem pandemii COVID-19 
w roku 2022  przeznaczyliśmy rów-
nież środki Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 
na dofinansowanie uczestnictwa osób 
niepełnosprawnych i ich opiekunów w 
turnusach rehabilitacyjnych. Z takiego 
dofinansowania skorzystało 109 osób, 
w tym 75 osób niepełnosprawnych i 34 
opiekunów osób niepełnosprawnych. 
W sumie wypłacono na ten cel kwotę 
167.574 zł – podkreślił Jan Wojtowicz- 
wicestarosta polkowicki. 

Magdalena Mikołajewska

NADESŁANE PRZEZ POWIAT POLKOWICKI
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Jesteśmy mocni 
 
Czy polkowicka koszykówka przeżywa kryzys? Po rezygnacji z funkcji prezesa Ryszard Koziołka i dwóch koszykarek można snuć takie 
przypuszczenia. Wszystko wyjaśnia nowy prezes klubu Ireneusz Mirski, z którym rozmawia Ryszard Flisiewicz.

Został pan nowym pre-
zesem klubu MKS. Dla 
wielu było to zaskoczenie.

Dla mnie też. Nie spodziewałem się, że 
uzyskam takie poparcie. Z polkowic-
kim klubem związany jestem od 15 
lat. Po rezygnacji prezesa Ryszarda 
Koziołka pojawił się pomysł, żebym to 
ja mocniej zaangażował się w działal-
ność klubu. Zgodziłem się, ponieważ 
lubię wyzwania, lubię rozwiązywać 
problemy.

Wiem, że wcześniej był 
pan właścicielem pry-
watnej firmy, ale czy 
kiedykolwiek miał pan 
styczność z prowadze-
niem klubu sportowego?

Nigdy nie prowadziłem klubu spor-
towego. Jestem przedsiębiorcą innej 
branży. Nie sądzę jednak, aby prowa-
dzenie klubu sportowego wyraźnie 
różniło się od każdej innej działal-
ności gospodarczej. Oczywiście jest 
pewna specyfika, ale mechanizmy 
organizacyjne są wszędzie takie same. 
Szukamy środków do funkcjonowa-
nia, inwestujemy i promujemy własną 
markę.

Rozumiem, że to jest 
pana kolejne życiowe 
wyzwanie, jak na przy-
kład zdobywanie przez 
pana szczytów górskich.

Dokładnie tak. Zdobywanie gór jest 
moją pasją. Zdobyłem między innymi 
dwa szczyty z Korony Ziemi. Jestem 
ambitną osobą. Chcę, żeby klub 
osiągał następne sukcesy i aby lepiej 
funkcjonował organizacyjnie. Widzę 
niewykorzystany potencjał. Drużyna, 
jaką jest BC Polkowice, która zdobyła 
w poprzednim sezonie wszystko, co 
można było zdobyć na polskim rynku 
koszykarskim, nie ma odpowiedniej 
promocji. O tym zdecydowanie za 
mało mówi się w mediach…

Mam wrażenie, że o ko-
szykówce żeńskiej w ogóle 
nie mówi się w kraju. To 
nie tylko dotyczy polko-
wickiej drużyny. Dyscy-
plina ta jest traktowana 
bardzo lakonicznie. 

Ma pan rację. To jest problem, ale 
trzeba zacząć od własnego podwór-
ka. Chciałbym współpracować na tej 
płaszczyźnie z okolicznymi miastami. 
Myślę o wspólnych eventach promu-
jących sport. Nie mam jeszcze bardzo 
sprecyzowanego planu, mam kierun-
ki, a tym głównym jest większe rozpro-
pagowanie żeńskiej koszykówki.

Tylko że sąsiednie mia-
sta żyją innymi dyscypli-
nami sportu, które tam 

działają, na przykład 
piłka nożna, piłka ręczna, 
siatkówka. Wątpię, że 
będą zainteresowani po-
lkowicką koszykówką?

Jestem przekonany, że w Lubinie, 
Legnicy i Głogowie też znajdą się 
ludzie zainteresowani koszykówką. 
Trzeba tylko im to pokazać, zapro-
ponować, zachęcić, a okaże się, że 
koszykówka w wydaniu kobiet może 
być równie popularna, co inne dyscy-
pliny sportu.

Zmieniły się władze klu-
bu i to w trakcie trwania 
sezonu? Czy klub prze-
żywa jakiś lekki kryzys?

Sytuacja finansowa jest stabilna, ale 
to zawsze wymaga ciągłej pracy. Jak 
w każdej tego typu działalności trze-
ba nieustannie szukać sponsorów, 
pieniędzy. Mamy świetną drużynę, a 
to oczywiście wiąże się z większymi fi-
nansami. Nie możemy jednak mówić 
o kryzysie, bo go nie ma. 

To dlaczego w ciągu dwóch 
tygodni z klubem poże-
gnały się dwie koszykarki? 
Czy to jest normalne w 

trakcie trwania sezonu?

Czasami tak się zdarza. Yvonne Turner 
miała podpisany kontrakt do końca 
grudnia. W jej miejsce pozyskaliśmy 
znakomitą rozgrywającą, jaką jest 
Erica Wheeler. Grała w ubiegłym se-
zonie w Polkowicach. W związku z 
tym nasi kibice nie mają powodów do 
zmartwień. Amerykanka już trenuje w 
Polkowicach i zostanie do końca sezo-
nu. Natomiast Ola Zięmborska zde-
cydowała się na przejście do Lublina. 
Z uwagi na to, że mieliśmy w zespole 
cztery młode koszykarki, nie można 
było zagwarantować jej tyle czasu na 
parkiecie, ile by chciała. W drużynie 
jest rywalizacja i grają te zawodniczki, 
które na daną chwilę prezentują naj-
wyższy poziom. Ola jest bardzo ambit-
ną dziewczyną. Szanujemy jej decyzję, 
dlatego kontrakt został rozwiązany za 
porozumieniem stron.

Czy może pan zapewnić, 
że więcej zawodniczek nie 
odejdzie w tym sezonie? 

Jestem przekonany, że nie.

Gracie w Energa Basket 
Lidze oraz Eurolidze i to z 
powodzeniem. Czy w dal-
szym ciągu będziecie łączyć 

te dwa rodzaje rozgrywek?

Jak najbardziej. Obie ligi traktujemy 
bardzo poważnie. Cały czas pracu-
jemy nad utrzymaniem pozycji lide-
ra na boiskach krajowych oraz nad 
budowaniem coraz lepszej marki na 
parkietach europejskich. Tegoroczne 
wyniki potwierdzają, że chcemy być 
liczącą się drużyną. Wtedy łatwiej się 
rozmawia przy kontraktach z topowy-
mi koszykarkami. Jeżeli grają w druży-
nie znakomite zawodniczki, to jest to 
promocja klubu.

Ma pan nakreślone 
cele przed drużyną?

Chcemy wygrywać. Obrona tytułu mi-
strza Polski to obowiązek. Nie rozpa-
truję innej możliwości. A w Europie? 
Mamy apetyt na awans do najlepszej 
ósemki, ale za wcześnie, żeby o tym 
mówić. Idziemy wyznaczonym torem 
i myślę, że nikt nas z tego toru nie wy-
kolei. 

Rozumiem, że kibice mogą 
być spokojni o losy koszy-
kówki w naszym mieście.

Zdecydowanie tak. Liczę na to, że kibi-
ce będą zachęcać rodziny i znajomych 
do oglądania naszych meczów. Mamy 

świetny zespół i nasze mecze są bardzo 
emocjonujące. Chcemy integrować 
zawodniczki z lokalną społecznością. 
Nasze koszykarki bardzo sobie chwa-
lą Polkowice. Żyje im się tutaj jak w 
domu.

Czego mogę życzyć 
nowemu prezesowi 
MKS Polkowice? 

Priorytetem jest wzmacnianie sytuacji 
finansowej klubu. Nad tym trzeba pra-
cować każdego dnia. To są tematy, 
które musimy rozwiązywać z naszy-
mi obecnymi sponsorami. Chcemy 
pozyskać też nowych sponsorów i tym 
samym zwiększać pulę środków na 
funkcjonowanie klubu. Tego właśnie 
życzyłbym sobie, jako prezes zarządu 
MKS.

I tu właśnie kłania się pro-
mocja. Myślę, że tak utytu-
łowana drużyna jest dosko-
nałym „materiałem” do 
przyciągnięcia sponsorów 
zewnętrznych, a nie tylko 
opierać się na finansach pu-
blicznych, czyli gminnych.

Chcemy nawiązywać kontakty z wie-
loma osobami. Sponsorem drużyny 
może być każdy. Przykładem jest 
zespół z Gorzowa. Odczytanie listy 
wszystkich sponsorów tego klubu zaj-
muje spikerowi sporo czasu. Jest ich 
kilkunastu, może nawet kilkudziesię-
ciu. I to jest do zrobienia. Nawet małe 
kwoty w ostatecznym rozrachunku są 
bardzo istotne i przynoszą określony 
skutek.

W dobie kryzysu ekono-
micznego, jaki jest teraz, 
to duże wyzwanie. Ale 
trzeba być optymistą.

Uważam, że problemy nie po to są, 
żeby nimi żyć, tylko je rozwiązywać. 
Tak, jestem wielkim optymistą.

To czego życzyć no-
wemu prezesowi?

Żeby nasze sukcesy były jeszcze więk-
sze niż w poprzednim sezonie i żeby-
śmy mogli spokojnie przygotować się 
do następnego sezonu.

A ja życzę panu i całej dru-
żynie zdrowych i pogodnych 
Świąt Bożego Narodzenia.

Pięknie dziękuję w imieniu własnym i 
drużyny. Również życzę tego samego 
wszystkim polkowickim kibicom.
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